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DO ŠROUBÁRNY VEDE 
NOVÁ CESTA

DISKUZE O HAZARDU

Kyjov se učí bruslit. Na městském stadionu vyrostla ledová plocha.
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Z radnice

INFORMACE Z ORGÁNŮ MĚSTA
Údaje jsou upraveny z důvodu ochrany osobních údajů.Milí Kyjovjáci,

dovolte mi popřát Vám 
na prahu nového roku 
především hodně zdraví. 
Byť je to skutečnost, kte-
rou slýcháme obvykle, její hodnotu, 
hloubku a důležitost si uvědomujeme 
především ve chvílích, kdy naše tělo 
trápí nějaký ten neduh. Když má však 
člověk dobrého lékaře, láskyplné okolí 
a taky kousek štěstí, pak i takové bo-
lístky dokáže překonat. Ať proto pro-
žíváte rok 2016 ve zdraví, se štěstím  
a v  kruhu těch, kteří jsou pro Vás sr-
deční záležitostí. Pak nový rok bude 
stát za to.
S městem jako institucí na jedné straně 
a pospolitostí různorodých lidí na stra-
ně druhé je to podobné. Zdraví města 
tady souvisí s penězi. A také se schop-
ností rozvíjet se a růst. Štěstí pak s ote-
vřeností, pracovitostí a vizionářstvím 
zastupitelů, kteří rozhodují o dalším 
směřování. Srdeční záležitostí jsou jeho 
občané, kteří musejí vnímat pocit bez-
pečí, sounáležitosti a opory od svého 
města, kde žijí, pracují, tvoří rodinu.
Myslím, že mohu zodpovědně říct, 
že zastupitelé přistupují k  naplňování 
svého poslání – správy věcí veřejných 
– zodpovědně. Svědčí o tom základní 
strategický dokument města – rozpo-
čet. Sestavili jsme ho tak, abychom 
město nezadlužovali, a přesto ho dále 
budovali a spravovali. Uvolňujeme  
finanční prostředky na další etapu revi-
talizace sídlišť a veřejných prostranství, 
opravu stávajících a budování nových 
chodníků, například v  Bohuslavicích. 
Zařazena je společná investice průta-
hu Nerudovou ulicí a třeba také další 
výměna veřejného osvětlení. Neza-
pomínáme ani na příspěvky spolkům  
a organizacím, které pracují a rozvíje-
jí talent našich dětí. Neodmyslitelnou 
součástí je podpora preventivních pro-
gramů, kterými snižujeme kriminalitu, 
závislost a jiné patologické jevy. 
Nikdo z nás zastupitelů nespí na vavří-
nech. Plně si uvědomujeme, že musíme 
intenzívně vnímat především názory Vás 
spoluobčanů. Děkuji proto za podněty, 
o které se s námi dělíte prostřednictvím 
elektronické komunikace, e-participace, 
při hovorech s občany nebo náhodném 
setkání na ulici. Chceme-li se v našem 
městě cítit stejně příjemně jako doma, 
pak naším úkolem je plnit Vaše přání. 
Milí spoluobčané, děkuji za Vaše ak-
tivity. Věřím, že společně Kyjov v roce 
2016 posuneme zase o kus dál.
Ať se Vám daří!

Frantiek Lukl

Informace z 30. schůze 
Rady města konané dne 
7. prosince 2015

Rada města:
• rozhodla o poskytnutí finančního příspěvku 
- kapesné ve výši 10 000 Kč pro děti v Dět-
ském domově ve Strážnici, ul. Boženy Hre-
jsové 1255, IČ 64480046.
• schválila uzavření dodatku č. 2 smlouvy  
o dílo ke stavbě „Cyklostezka Kyjov - Bohusla-
vice II“ s firmou SWIETELSKY stavební s.r.o. 
odštěpný závod Dopravní stavby MORAVA, 
Jahodová ulice 60, 620 00 Brno, IČ 480 35 
599 na částku 11 030 653 Kč včetně DPH.
• rozhodla o uzavření Dohody o spolupráci  
s Fakultou architektury Vysokého učení tech-
nického v Brně.
• rozhodla o poskytnutí dotace ve výši 5 000 Kč  
pro SRPŠ Základní umělecké školy v Kyjově, 
IČ 70283648 na občerstvení pro účinkující 
žáky na akci Česko zpívá koledy, která se 
uskutečnila 9. 12. 2015 a o  uzavření veřej-
noprávní smlouvy na tuto dotaci.

Informace z 31. schůze 
Rady města konané dne 
14. prosince 2015

Rada města:
• rozhodla o výběru společnosti SILVA PRO-
JEKT s. r. o., IČ 29295033, jako dodavatele 
na zpracování lesních hospodářských osnov 
pro zařizovací obvod LHO Kyjov (613 802) na 
léta 2017 – 2026 a o uzavření smlouvy s ním, 
resp. schvaluje smlouvu o dílo – Zpracování 
lesních hospodářských osnov (dále jen LHO) 
pro zařizovací obvod LHO Kyjov (613 802) na 
celkové výměře lesních pozemků cca 660 ha 
s platností od 1. 1. 2017 do 31. 12. 2026.  
• udělila souhlas Základní škole J. A. Komen-
ského, příspěvkové organizaci města Kyjova, 
IČ 48847721, s  přijetím peněžního daru ve 
výši 2 500 Kč na vzdělávání.
• schválila na základě výsledků výběrového ří-
zení „Zpracování projektové dokumentace ke 
stavebnímu povolení k projektu Výsadba pří-
městské zeleně v lokalitě U Vodojemu – vodní 
prvky“ uzavření objednávky s vítězným ucha-
zečem, společností Regioprojekt Brno, s. r. o.

Z našeho města
Kyjovská radnice rozšiřuje svůj vozový park 
o elektromobil – na zkoušku a zadarmo
Snaha snižovat emise a současně šetřit za 
naftu a benzín. To jsou hlavní důvody, pro 
které se vedení města Kyjova rozhodlo spo-
lupracovat s energetickou společností E.ON.
Memorandum o spolupráci podepsal starosta 
města Kyjova František Lukl s jednatelem spo-
lečnosti Radkem Luckým v úterý 15. prosince. 
„Elektromobilitu v Kyjově chceme dál rozvíjet. 
Zaměříme se taky na energetickou efektivitu 
veřejného osvětlení a interiérového osvětlení 
školních a městských budov,“ řekl k plánova-
ným úsporám kyjovský starosta. Elektromobil 
značky Smart ForTwo Electric Drive budou 
využívat zaměstnanci radnice cestující přede-
vším po Kyjově a v nejbližším okolí. Výrobce 
totiž garantuje dojezdovou vzdálenost cca na 
120 kilometrů ve městě a zhruba 94 kilometrů 
na dálnici. Baterie vydrží zhruba osm hodin.
„Z nuly na sto auto zrychlí za dvanáct vteřin, 

maximální rychlost je omezena na sto dvacet 
pět kilometrů v hodině,“ dodal k parametrům 
vozu vedoucí Odboru organizačního a práv-
ního kyjovské radnice Filip Zdražil. 
Společnost E.ON zapůjčila vůz radnici zcela 
zdarma na tři měsíce. Výpůjčka tedy vyprší 15. 
března 2016. Město následně provoz auta vy-
hodnotí a rozhodne, jestli by se jeho případný 
nákup vyplatil. Barbora Horehleďová

Nová jednotka znamená rychlejší 
operace a vyšší bezpečí pro pacienta 
Oční oddělení kyjovské nemocnice získa-
lo unikátní přístroj. Nová mikrochirurgická 
jednotka je první tohoto typu, která byla za-
koupená do České republiky. Její výhodou je 
rychlejší průběh operace i vyšší bezpečí pro 
pacienta. Navíc umí dva typy zákroků. 
„Je to kombinovaný přístroj, který umí ope-
race předního segmentu. Každý slyšel  
o šedém zákalu, což je nejčastější operace 

v chirurgii vůbec. Těchto zákroků provedeme 
přes tisíc ročně,“ uvedl primář očního oddě-
lení Evžen Fric. Mikrochirurgická jednotka vy-
užívá technologii ultrazvuku. Kromě šedého 
zákalu s tímto zařízením operují lékaři kyjov-
ské nemocnice i sítnici. Lékaři v Kyjově mají 
jednotku k dispozici už několik měsíců a vel-
mi rychle si zvykli na její výhody. Přístroj stál 
dva miliony korun a nemocnice ho pořídila  
z vlastních prostředků. 

(mp)
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Z našeho města

Nová cesta do šroubárny odlehčila Jiráskově ulici
Jen několik stovek metrů měří nová cesta do 
areálu kyjovské šroubárny. Výrazně však od-
lehčila dopravu v celém centru města.
„Jde o letitý závazek, který město mělo vůči 
občanům. Roky jsme řešili, jak odklonit těž-
kou dopravu, která jezdí do šroubárny z cen-
tra města a z lokality kolem nádraží,“ připo-
mněl při slavnostním otevření cesty starosta 
František Lukl.
Od prvních žádostí obyvatel o přesunutí ka-
mionové dopravy směřující do šroubárny 
uplynulo už deset let. Lidé si stěžovali, že v 
úzké Jiráskově ulici, která navíc slouží pro 
parkování, se velké náklaďáky jen těžko vy-
táčejí a nemůžou si vyhnout. 
„Ta situace se postupem času horšila. Posta-
vila se další hala, přibyli tam cyklisté a každý 
týden tam byly problémové havarijní stavy. 
Co se podařilo po více než deseti letech, je 
neskutečná věc, která pomůže nejen Jirás-
kově ulici, ale celé lokalitě, protože kamionů 
tam bylo mnoho a navigace je naváděly přes 
ulici Krátkou,“ popsal problémy zástupce 

obyvatel Jiráskovy ulice František Zapletal. 
Dohodnout se všemi zainteresovanými vybu-
dování silnice, zajistit veškerou administrati-
vu a sehnat peníze nebylo nijak jednoduché  
a trvalo to velmi dlouho. Samotná stavba pak 
ale byla hotová za devadesát dnů. Stála 14 
milionů 740 tisíc korun. Kromě města se na 
ní podílela i šroubárna, která navíc musela 
vybudovat novou vrátnici. 

(mp)

Hospodářská komora prohloubí 
spolupráci s městem
Dohodu o vzájemné spolupráci mezi veřej-
ným a podnikatelským sektorem podepsal 
starosta Kyjova František Lukl a předseda 
představenstva OHK Hodonín Luděk Šebes-
ta. Cílem je vytvářet prostředí, které by při-
spělo k rozvoji regionu a ke snižování neza-
městnanosti.
„Jsem rád, že to není cár papíru. Spolupra-
cujeme konkrétními kroky, například OHK 
nám poskytuje management v rámci do-
tačních titulů a vyhledává vhodné možnosti 
financování našich investičních akcí. Bez 
propojení města a podnikatelských subjektů 
si nedokáži rozvoj Kyjova představit,“ uvedl 
starosta František Lukl.

Okresní hospodářská komora pomáhá i při 
řadě dalších projektů, například v oblasti roz-
voje podnikatelského prostředí nebo tech-
nického školství. „Ve školství přes projekt 
Erasmus jsme pomohli zařídit zahraniční stá-
že jednotlivých žáků středních škol našeho 
regionu. V poslední době byli v Anglii, Portu-
galsku nebo v Rakousku,“ objasnil předseda 
představenstva komory Luděk Šebesta.
OHK bude také pořádat vzdělávací semi-
náře a poskytovat informační a poradenský 
servis začínajícím podnikatelům například  
o možnosti čerpání evropských dotací nebo 
o legislativních otázkách. 

(mp)

Na alkohol si vydělávají žebráním
Za vyžebrané peníze si sociálně vyloučené 
osoby kupují zpravidla alkohol. Štědrost ky-
jovských občanů se tak spíše míjí účinkem 
a naopak přidává práci strážníkům, kteří pak 
musejí řešit opilecké výtržnosti.
„Sociálně vyloučeným osobám jsme zajistili 
všechny základní potřeby. Mají jídlo, oble-
čení a nocleh na kyjovské ubytovně,“ uvedl 
vedoucí Odboru sociálních věcí Městského 
úřadu Kyjov Jaroslav Řihánek a dodal, že tito 
lidé pobírají dávky hmotné nouze.
I přesto si ale sociálně vyloučení dovedou vy-
dělat i na něco ostřejšího k pití. Podporuje je 
v tom zejména štědrost a ochota kyjovských 
občanů, která byla umocněná předvánočním 
časem. 
„Žebrají především na trase mezi Masary-
kovým náměstím a autobusovým nádražím, 

kde jim kolemjdoucí s dobrým úmyslem dá-
vají drobné,“ upřesnil Řihánek, podle kterého 
si tímto způsobem ti nejneodbytnější denně 
vydělají několik desítek korun. Že peníze vy-
užijí k nákupu alkoholu, zjistí každý, kdo jim 
nabídne jinou než finanční pomoc. 
„Několikrát jsem žebrajícím lidem nabízela 
nákup svačiny. Dokonce jsem je zvala do ob-
chodu, že si mohou z jídla vybrat. Vždycky ale 
zopakovali, že chtějí jenom peníze a že si za 
ně raději nakoupí sami,“ popsala osobní zku-
šenost radní města Kyjova Marie Gustyová.
Vedoucí Odboru sociálních věcí doporučuje 
obyvatelům Kyjova přispívat  jinými způsoby. 
„Lidé mohou přispívat na charitu nebo jiné 
sbírky – tyto peníze se k potřebným jistě do-
stanou,“ dodal Řihánek.

Barbora Horehleďová

Figurínu policisty 
zničili vandalové
Plastový policista umravňoval řidiče v Boršo-
vě jen několik týdnů. Městská policie před-
pokládá, že nevydržel řádění party vandalů.
„Dostali jsme oznámení, že figurína plastové-
ho policisty je vyhnutá ze své osy. Policisté 
přijeli na místo a zjistili, že vrchní díl je odtr-
žený,“ uvedl velitel MP Kyjov Lubomír Plachý. 
Plastová figurína stála při vjezdu do Kyjova 
v místní části Boršov. Teď skončila v areá-
lu technických služeb. Nebyla to jediná věc, 
kterou vandalové té noci zničili.
„Vandalismus. Tentokrát to bylo výjimečné 
tím, že známky po řádění byly po celém měs-
tě od ulice Palackého až po Boršov,“ upozor-
nil velitel strážníků. 
Plastovou figurínu policisty s radarem dostalo 
město darem, její hodnota se tak dá těžko 
vyčíslit. Spolu s cenou dalších poškozených 
věcí však velmi pravděpodobně přesáhla 
škoda pět tisíc korun. V tom případě by se 
jednalo o trestný čin.  (mp)

Žádáte o zprostřed-
kování kontaktu? 
Od 1. 1. 2016 došlo ke zkvalitnění služby.  
K žádosti o zprostředkování kontaktu je 
možné připojit důvod pro zprostředková-
ní kontaktu, který bude současně s kon-
taktními údaji kontaktující osoby sdělen při 
zprostředkování kontaktu kontaktovanému.  
O zprostředkování kontaktu bude kontaktu-
jící osoba vždy vyrozuměna, tj. Ministerstvo 
vnitra sdělí kontaktující osobě, že její kontakt-
ní údaje byly předány kontaktované osobě.  
V případě, že šetřením bude zjištěno, že kon-
taktovaná osoba zemřela, bude o této sku-
tečnosti kontaktující srozuměn. Údaje o datu 
a místě úmrtí budou nadále sděleny pouze 
osobě blízké. Více informací naleznete na 
webových stránkách Ministerstva vnitra. 



/ leden 2016

A JAK TO VIDÍ FACEBOOK?
www.facebook.com/MestoKyjovOficialniProfil  
www.facebook.com/kyjov

strana 4

Z našeho města

Kompletní diskuzi a další najdete na facebookovém profilu Město Kyjov i fanouškovském profilu Kyjov.

Pietní místo připomíná 
zaniklý židovský hřbitov
Dlouhá desetiletí se židovská obec marně 
snažila o úpravu prostoru židovského hřbito-
va, který se do poloviny 20. století nacházel  
v dnešním areálu nemocnice. Nejdříve  
k tomu chyběla politická vůle, potom finance, 
a tak toto pietní místo připomínal jen náhro-
bek v jiné části zdravotnického zařízení. Sou-
časné vedení nemocnice se konečně odhod-
lalo k prvnímu výraznému kroku.
„Protože se nám ekonomicky vcelku daří, 
tak jsme našli v jednání s židovskou brněn-
skou obcí kompromis. Rozpočet nedosáhne 
půl milionu a více, ale byli jsme schopni ve 
spolupráci s regionálními školami, kyjovským  
a bzeneckým učilištěm, vyřešit tu situaci za 
sto padesát tisíc korun,“ uvedla ředitelka ne-
mocnice Danuše Křiváková.
„Jsme rádi, že po desetiletích, která nám ne-
přála, se podařilo zrealizovat projekt, který  
s jakousi pietou nakládá s prostorem, ve kte-
rém byl hřbitov. Pro nás tam ten hřbitov stále 
je. Takhle bude to prostředí vhodnou připo-
mínkou historie Kyjova,“ řekl při slavnostním 
otevření předseda Židovské obce Brno Já-
chym Kanarek. 
Přibyly především rychle rostoucí dřeviny. Ty 
jsou teď ještě nízké, ale brzy oddělí prostor 
hřbitova od skladu kontejnerů nebo budovy 
údržby. Nové je taky odpočinkové místo. Dal-
ší úpravy by měly časem následovat.
„Moje představa je, že ten židovský hřbitov 
bude stále živý. Každý rok do toho něco in-
vestujeme a oddělíme opticky i plot nemoc-
nice, abychom zamezili hluku ze silnice a za-
kryli zadní strany reklam,“ dodala Křiváková.
Taky brněnská židovská obec přispěje svým 
dílem. Pořídí pamětní desku, kterou umístí do 
prostoru hřbitova.  (mp)

DORUČOVÁNÍ 
KYJOVSKÝCH NOVIN

Vážení Kyjovjáci,
nepříjemně často se setkáváme s reakcí, 
že někteří z vás nenašli ve schránkách 
výtisk Kyjovských novin. Aktuálně na ten-
to problém narážíme například v několika 
boršovských domácnostech. Distribuci za-
jišťuje Česká pošta. Pokud vám doručova-
telka Kyjovské noviny nedodala, kontaktuj-
te prosím nejlépe vedoucí místní poštovní 
pobočky na telefonním čísle 518 615 210.

 Nám je na Ivana Javora taky nedodali.
 Boršov - Školní, taky nic.
 Bohuslavice také nic, ani listopad.
 No jo, a s kým to na poště v Kyjově chcete 
řešit? Doručovatelky se tam střídají, když tam 
dojde nějaká schopná, tak poté ihned uteče.
 Na Boršovskou noviny taky nedorazily.
 Rozepište nám sem prosím přesné adresy, 
kam noviny nepřišly, ať můžeme u ČP rekla-
movat. Díky!
 Vážení přátelé, pokud chcete reklamovat, 
tak asi nejlépe do Brna či až do Prahy, jinak 

si to budou mezi Depem Kyjov a Hodonín 
pinkat jako na turnaji.
 Stížnosti ohledně doručování řešte, tedy 
pokud se dovoláte, na tel. čísle 518 612 590,  
přepážkové pracovnice jsou zaměstnanci 
ČP, ale doručování zajišťuje Depo, tj. úpl-
ně jiné pracoviště, které má svoji vedoucí 
v Kyjově a ta, co je nad ní, je v Hodoníně 
na Depu, ne na poště.
 No to je hezké. Zato my na Nětčické 
jsme do domu dostali KN dvakrát. Chtěla 
jsem to řešit, vrátit tu druhou zásilku, ale jak 
vidím, stejně není kam. Matně si vybavuju tu 
pohádku, tuším Čapkovu, jak pošťák doru-
čil Mařence psaníčko, i když na něm nebyla 
adresa. Bejvávalo.

O vánoční výzdobu se v Kyjově starají 
technické služby. Na rozzáření Masary-
kova náměstí jsme použili téměř osm tisíc 
pět set světýlek a vytvořili tak půl kilomet-
ru dlouhý zářící řetěz. Náklady nás vyjdou 
zhruba na dvě stě tisíc korun. V této ceně 
je zahrnuta také výzdoba nové dominan-
ty náměstí – třináct metrů vysoké a více 
než tunu vážící jedle. Zdobí ji pět tisíc žá-
rovek a na dvě stovky baněk. Městu Ky-
jovu strom darovala paní Petra Berková 
z Osvětiman, které děkujeme – od většiny 

Okénko technických služeb

z  vás máme totiž velmi kladnou zpětnou 
vazbu, že letošní vánoční stromeček se 
líbí. S  přepravou z  Osvětiman do Kyjova 
našim pracovníkům už tradičně pomohli 
strážníci městské policie. 
Letos nám hledání vhodného stromu dalo 
hodně práce. Vážení Kyjovjáci, pokud 
máte tipy na strom, který by mohl střed 
našeho města ozdobit za rok, dejte nám 
prosím vědět, budeme vděčni za pomoc.
Přeji úspěšné první dny roku 2016!

Za Technické služby Kyjov Oldřich Talaš

Vánoční výzdoba v Kyjově

Modernizace střediska osobní hygieny 
Pouhý jeden měsíc trvala téměř milionová re-
konstrukce střediska osobní hygieny v Cent-
ru sociálních služeb  Kyjov. Dne 16. prosince 
byla za účasti náměstka hejtmana Marka Šla-
pala a starosty města Františka Lukla  spo-
lečně s ředitelkou organizace Ladislavou 
Brančíkovou  slavnostně střižena páska  
a provoz střediska se již v  předvánočním 
čase obnovil. Finančně se téměř stejným dí-
lem podílel Jihomoravský kraj a Město Kyjov. 
Středisko osobní hygieny využívají senioři 
a osoby zdravotně postižené se sníženou 
soběstačností od roku 1998. Dříve bylo vy-
baveno běžnou vanou a sprchovým koutem. 
Neodpovídalo již zcela moderním poža-
davkům. Cílem modernizace byla instalace 
výškově nastavitelné vany se zabudovaným 
systémem dezinfekce, dále sprchového pa-
nelu, který poskytuje efektivní řízení systému 
sprchování s asistencí a je rovněž vybaven 
dezinfekčním zařízením zajišťujícím dobrý 
systém hygieny. 
Z důvodu stárnutí populace a tím stoupající 
křivky počtu imobilních klientů, kteří využíva-

jí služby střediska osobní hygieny, je již ne-
zbytná výškově nastavitelná hygienická židle 
zkonstruovaná pro zvedání, přesuny, sprcho-
vání a koupání klientů. 
Zásadním přínosem je zjednodušení manipu-
lace s imobilním klientem při poskytování kaž-
dodenní péče, jejich komfort a spokojenost 
při provádění osobní hygieny a se způsobem 
přesunu. Personálu modernizace přinesla 
bezpečnější a jednodušší manipulaci s klienty.  

(red)
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Máte evidovánu adresu trvalého pobytu na adrese sídla ohlašovny? 

OPILOST, AGRESE, NAPADÁNÍ 
Agresivní opilec řádil na autobusovém nádraží. 
Na strážníky se obrátil řidič autobusu. Viděl 
muže, který se snaží vykopnout dveře do míst-
nosti určené výhradně pro řidiče autobusů. 
Na místě byl hlídkou zjištěn známý třiatřicetile-
tý muž z Vracova, který má psychické problé-
my, neustále někoho napadá a k tomu vše-
mu je nakažen hepatitidou typu C. Agresivita 
stoupala i po příjezdu strážníků. Na jednoho 
opilec zaútočil. Dostal pouta a následně byla  
k místu přivolána sanitka. Muž byl převezen 
za doprovodu strážníků nejprve na ošetření 
do nemocnice a poté do léčebny v Kroměříži. 

DOMÁCÍ NÁSILÍ 
Kvůli ohlášenému domácímu násilí zasa-
hovali strážníci na sídlišti Lidická. Manžel 
měl fyzicky napadat svou vlastní ženu,  
a to i před zraky jejich dítěte. Hlídka po 
okamžitém příjezdu na místo zjistila čty-
řiatřicetiletého manžela ve značně pod-
napilém stavu a jeho osmadvacetiletou 
manželku s dítětem. K dalšímu napadání 
ovšem již nedocházelo. Žena byla pouče-
na o všech možnostech řešení fyzického 
napadání ze strany manžela, ale rozhodla 
se, že nechce dále nic oznamovat a da-
nou věc si s manželem vyřeší sama. 

TRČELY POUZE NOHY 
Pán z Kyjova, který procházel přes Seifertovo 
náměstí, zavolal na městskou policii Kyjov.  
Šel totiž kolem kontejneru na elektroodpad, 
ve kterém nejspíše někdo uvízl, protože viděl 
trčet pouze nohy. 
Na místě hlídka objevila jednadvacetileté-
ho mladíka z Bohuslavic, který se pokoušel  
o vytažení monitoru k počítači. Z místa se mu 
ovšem do doby příjezdu strážníků nepodařilo 
s lupem utéci, tudíž byl nucen zařízení vrátit 
zpět do kontejneru. Jelikož se jednalo o re-
cidivistu v této činnosti, je nyní celá věc dále 
v šetření.

Poděkování 
městské policii
V závěru roku nám na radnici dorazila dvě 
poděkování, jejichž adresáty jsou strážní-
ci Městské policie Kyjov. V prvním paní Eva 
z  Bohuslavic děkuje za ochotu, vstřícnost  
a upřímný zájem při řešení události, během 
které ji a jejího psa napadl jiný, volně pobíhající 
pes. Paní Eva si z útoku vedle nepříjemných 
zážitků odnesla taky jizvu na ruce. Strážníci 
zaplatili ošetření psa, od majitele útočícího zví-
řete navíc pro paní Evu vymohli bolestné.
S díkem přichází taky paní Ladislava z  Ky-
jova. Na kruhovém objezdu v  ulici Palacké-
ho se jí porouchalo auto. Okolo projíždějící 
strážníci, Jan Buchlovský a Tomáš Mrkva, ale 
okamžitě vystoupili a vůz odtáhli do míst, kde 
nepřekážel provozu. 

Od 1. 1. 2016 jsou pro vás ukládána ozná-
mení o uložení zásilky a výzvy s poučením 
na ohlašovně, v jejímž správním obvodě 
máte hlášen trvalý pobyt. Uložením oznáme-
ní o uložení zásilky a výzvy s poučením na 
vhodném místě v sídle ohlašovny jsou po 
uplynutí lhůty deseti dnů splněny podmínky 
fikce doručení; desátým dnem se považuje 
písemnost za doručenou. Upozorňujeme, že 
i nepřevzatá písemnost nabude právní moci 
a stane se tak vykonatelnou. Nevyzvednu-
tí písemnosti adresátem neznamená, že po 
adresátovi nikdo nic nemůže chtít, protože  
o tom nebyl srozuměn. Nepřevzetím pošty 
je možné promeškat např. lhůtu na odvolání  
a poškodit takovýmto chováním pouze vlast-
ní osobu. 

Může se stát i Vám! 
Pan K. má evidovánu adresu místa trvalého 
pobytu na adrese sídla ohlašovny, fakticky 

však bydlí v bytě u své přítelkyně. Často jez-
dí autem a při svých cestách se občas do-
pustí dopravního přestupku. Postupně má  
v registru řidičů zapsáno 12 trestných bodů,  
o čemž je mu zasláno oznámení obecního 
úřadu obce s rozšířenou působností. 
Proti provedení záznamu mohl pan K. po-
dat námitky, ale poštovní zásilku si nepřevzal  
a v důsledku fikce doručení začala běžet 
lhůta pro podání námitek, kterou pan K. pro-
meškal. Obecní úřad obce s rozšířenou pů-
sobností následně uložil rozhodnutím panu 
K. sankci spočívající v zákazu řízení motoro-
vých vozidel, přičemž rozhodnutí bylo rovněž 
doručeno fikcí. Do pěti dnů od nabytí právní 
moci rozhodnutí byl pan K. povinen odevzdat 
řidičské oprávnění, tuto povinnost nesplnil  
a spáchal tím přestupek, za který mu byla 
uložena pokuta 10 000 Kč. O sankci se pan 
K. dozvěděl při namátkové kontrole prove-
dené Policií České republiky. Následně může 

být obviněn z trestného činu maření výkonu 
úředního rozhodnutí, za což mu hrozí trest 
odnětí svobody až na dva roky. 

Pan J., kterému byl po rozvodu zrušen údaj 
o adrese místa trvalého pobytu, a místem 
nového trvalého pobytu se stala adresa sídla 
ohlašovny, ukončil před třemi lety svou podni-
katelskou činnost. Z podnikání mu zůstal dluh 
na zdravotním pojištění ve výši 20 000 Kč.  
Tento závazek nehradil. Po třech letech, kdy 
nekomunikoval a nepřebíral poštu, protože 
dojížděl za prací a na dluh zapomněl, začal 
dlužnou částku vymáhat exekutor. 
Dlužná částka se vyšplhala až na 50 000 Kč. 
Exekuce byla nařízena srážkami ze mzdy, roz-
hodnutí si pan J. nevyzvedl a na základě fik-
ce doručení nabylo rozhodnutí právní moci.  
O exekuci se pan J. dozvěděl následně až od 
svého zaměstnavatele. 

Zamyšlení s kyjovským děkanem
Drazí přátelé, chci Vás na začátku nového 
roku srdečně pozdravit a popřát Vám, aby 
nastávající rok byl pro každého požehna-
ný a úspěšný. Na začátku ledna si připo-
mínáme svátek, který lidově nazýváme „Tří 
králů“. Dovolte mi krátké zamyšlení nad tě-
mito třemi osobami. Lidový název vychází 
z evangelií, kde se píše, že malý Ježíš do-
stává dary zlata, kadidla a myrhy. Vzácnost 
těchto darů nazývá tyto muže králi. Víme, 
že to byli učení mudrcové z  pohanského 
národa, tradice hovoří o perských hvězdo-
pravcích. Můžeme říci, že to byli vzdělaní 
mužové, kteří hledali pravdu. Oni pohané 
jdou hledat židovského krále, který se má 
stát „zachráncem světa“. Měli touhu po 

pravdě. To je na začátku nového roku od-
kaz i pro nás. Hledat pravdu a nebát se jí. 
I když cesta k  ní není často snadná. Tak 
jako „králové“ musejí putovat za „hvězdou“ 
do Betléma, musíme i my putovat za prav-
dou. Prvním krokem je vyjít. To platí vždy. 
Když jsme se v uplynulých dnech dívali do 
našich betlémů, určitě jsme neminuli po-
stavy „Tří králů“. Kéž nás povzbudí k hledá-
ní pravdivého, v našich životech i v životě 
světa. Tušíme, že to nebude snadné. Ale 
ne nemožné. Myslím, že dnešní doba prav-
du potřebuje. Pomozme ji světu nacházet, 
aby mohl být o něco krásnější a lepší. 
Přeji požehnané dny nového roku 2016.

P. Vladimír Mrázek 
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Podnikatelé i občané debatovali o výherních automatech
Prodloužení platnosti obecně závazné vy-
hlášky 3/2015 týkající se provozu výherních 
automatů na listopadovém zasedání nebylo 
schváleno, část zastupitelů ji považuje za ne-
účinnou. Opoziční zastupitel Petr Valihrach  
uspořádal veřejnou debatu na téma Rizika  
hazardu. 
Na besedu přišla necelá čtyřicítka Kyjovjáků. 
Jejich otázkám čelil hlavní host večera, br-
něnský radní Svatopluk Bartík z  politického 
hnutí Žít Brno. Jednou z  priorit této politické 
formace bylo výrazné omezení hazardních 
her, které se v Brně podařilo prosadit. 
Dalším hostem byla psycholožka Šárka Li-
cehammerová, která se ve sdružení Poda-
né ruce  v  Brně problematikou gamblerství 
dlouhodoběji zabývá. Nabídla městu pomoc 
v preventivních programech gamblerství, kte-
ré tu ve školách dosud chybějí. Upozornila na 
současný trend přesunu hazardu na internet, 
který zatím probíhá mimo jakoukoli kontrolu 
a je nezdaněný. 
Místostarosta Antonín Kuchař poukazoval na 
dosavadní  OZV č. 3/2015. Tato vyhláška ve 
městě zakazuje provoz výherních automa-

tů od dvou do sedmi hodin ráno. Upozornil 
také, že herny nesmí na rozdíl od ostatních 
podniků využívat žádné reklamní poutače. 
Šárka Licehammerová  se přimlouvala, aby 
u hracích míst byly umístěny nápisy s  kon-
taktem na odbornou pomoc, kam se  mo-
hou hráči, kteří se dostanou do problémů  
a přestanou zvládat svoji hru, obrátit. O svoje 
zkušenosti se přišel podělit i Adam Nevěčný 
ze Znojma, který absolvoval léč-
bu patologické závislosti na hře  
a v současné době abstinuje. 
V  Kyjově je   nyní registrovaných 
133 výherních míst. Na jedno 
výherní  zařízení tak připadá asi 
86 obyvatel.  Příjmy do obecního 
rozpočtu z  tohoto druhu podni-
kání jsou  kolem deseti milionů 
za rok. 
Odpůrci možnosti omezení ha-
zardu ve městě  argumentují 
následným přesunem hráčů do 
sousedních obcí, kde  herny 
nezrušili, a odlivem peněz. Tato 
hypotéza  se však   v  praxi spí-

še nepotvrzuje. Mezi lidmi zůstávají peníze, 
které se neztratily v automatech a mohu být 
využity jinak. Zrušené herny se podle radní-
ho z  Brna po čase znovu pronajímají za ji-
ným účelem, a pracovní místa znovu vznikají. 
Zároveň Svatopluk Bartík připustil, že v Brně 
zatím uběhla krátká doba na to, aby se do-
pad změn dal objektivně zhodnotit.

Marie Budíková

Mluvit o hazardu aneb Vyjádření opozičních zastupitelů
„Co je to hazard? Hazard je, když jedu rychle 
autem.“ Tuto větu řekl na listopadovém za-
stupitelstvu zástupce herní lobby; na veřejné 
debatě, kterou jsme organizovali 8.12., jí za-
hájil svůj projev místostarosta pan Kuchař a 
kouzlo nechtěného tomu dodal jiný zastánce 
hazardu, který přišel na debatu později a za-
čal opět touto větou. Analyzujme tento výrok 
na dvou rovinách: jak má být interpretován 
jeho význam, a jak je použit jako nástroj ko-
munikační směny.
Herní lobby nemá slovo hazard ráda, asi pro-
to, že vzbuzuje záporné asociace. Preferuje 
proto slovo loterie. To zní neškodněji. Člověk 
si vybaví mazací losy, slosování v televizi, atd. 
– kratochvíle, kterým se věnuje skoro každý 
a které jsou mnohem méně nebezpečné než 
gamblení. Ale hazard – to zní životu nebez-
pečně, a ono skutečně, rizikovým hraním je 
u nás ohroženo cca 300 tis. lidí, přičemž pa-
tologických hráčů – těch, kteří by potřebo-
vali léčbu – je podle údajů z Výroční zprávy 
o hazardním hraní v ČR za rok 2014 kolem 
90 000. 
Druhý aspekt použití věty „hazard je když....“ 
tkví v jejím kontextu. Jak si vyložit situaci, kdy 
tento rétorický obrat použije za jedním úče-
lem zástupce herní lobby a poté jej za stej-
ným účelem použije vysoký představitel měs-
ta, který by měl chránit zájmy všech občanů 
polis, nikoliv partikulární zájmy určitého byz-
nysu? Mezi řádky tak logicky přečteme užití 
tohoto výroku pana Kuchaře jako vycházející 

ze stejné strany barikády, na které je herní 
lobby.  
Dále se rádo mluví o svobodě podnikání. 
Stejně, jako byl na zkreslené marxistické 
ideologii postaven režim komunistický, je na 
zkreslené hayekovské ideologii postaven ne-
oliberalismus, který v Evropě funguje ve větší 
či menší míře (dnes bohužel ve větší). V 90. 
letech nám bylo ze všech médií hlásáno, že 
volná ruka trhu zařídí vše a řada lidí tomu 
věří, byť máme bohudík stále zdravotnictví, 
sociální služby, kulturu a vzdělání dostupné 
pro všechny (alespoň teoreticky). Stát nicmé-
ně většinu aktivit reguluje, a tam, kde není 
dost rychlý a pohotový – jako například v pří-
padu podvodných firem, které lákají peníze  
z důchodců na základě nevýhodných kup-
ních smluv – nastupují jednotlivé obce se 
svými řády či vyhláškami zakazujícími mj. 
i podomní prodej. Jak to, že zastupitelstva 
dospěla poměrně rychle ke konsensu? Malý 
vliv lobbistů?  Či viditelnější oběti na dosah 
ruky? Či žádný zisk do obecní kasy?
Jedním ze zdánlivě nevyvratitelných argu-
mentů pro obhajobu hazardu bývá zdůrazňo-
vání  příjmu do obecního rozpočtu. Průměr-
ně to bývá něco mezi 1 – 5 %. Ovšem řada 
měst, která hazard zakázala zcela, raději tyto 
„krvavé peníze“ oželí, protože výměnou za to 
je sociálně zdravější prostředí. Neustálé zvy-
šování daňových odvodů za hazard je sice 
nepříjemné pro provozovatele, ale také „roz-
mazluje“ (nebo korumpuje) i obce: ty ostatně 

profitují z těchto daní teprve několik let. Tako-
vé obce pak o to víc zvažují pragmatismus na 
jedné straně vah a etiku na druhé. 
Jak už bylo zdůrazněno v našem článku  
v KN z loňského března, celoplošná legisla-
tivní úprava hazardu, která by jej nikoliv jen 
víc zdaňovala, ale hlavně výrazně omezila, 
je žádoucí, ale nejistá. Každým rokem ov-
šem stoupá počet obcí, které hazardní hraní, 
zejména přístroje typu VHL a VLT omezují, 
řada z nich radikálně. K loňskému roku jich 
bylo cca 150, celkově bylo obcí, které nějak 
regulují, cca 500. Stalo se ale to, co všichni 
očekávali – leden 2016 na krku a celoplošná 
zákonná regulace hazardu v nedohlednu. 
Představitelé města by měli dodržovat své 
sliby (v zápise z II. ZM z 22. 12. 2014 s. 10 
- „starosta informoval, že koaliční strany se 
dohodly na tom, že pokud úprava dozná 
změny a od 1. 1. 2016 by bylo umožněno 
provozování – Kyjov toto akceptovat nebude 
a zavede úplný zákaz“). Tím spíš, když sám 
starosta charakterizuje hazard jako „akti-
vity, na které se nabalují drogy a kriminalita  
a spoustu lidí to přivedlo na okraj společnos-
ti, životního minima, přišli o byty a město pak 
musí řešit jejich tíživé životní situace“ (KN, 
2011/3, s. 3) a v jiném čísle existenci auto-
matů charakterizuje jako „zmar plodící zlo-
řád,“ (KN, 2011/7-8, s.1). S parafrází Janka 
Ledeckého se „sliby maj plnit nejen o Váno-
cích,“ a čtenáři lednových KN už vědí, jestli to 
s těmi sliby dopadlo nebo jestli zas nic. 

Petr Valihrach, Barbora Lungová 
za Sdružení nestranníků



/ leden 2016

strana 7

Z našeho města

Sbírka pomohla 
dětem dvou rodin 
Každý máme doma něco, co už nepotře-
bujeme. V běžné konzumní společnosti se 
to vše vyhodí a koupí nové. Bez ohledu na 
to, jestli je to ještě možné dál použít. My jde-
me jinou cestou. Spousta věcí se dá znova  
a opakovaně použít. Dají se věnovat. Jen tak, 
pro dobrý pocit a pro radost. Ne pro peníze 
a pro zisk. V dnešní zajímavé a mnohdy pro 
někoho nelehké době to platí vše několikaná-
sobně. Musíme si vzájemně pomáhat a držet 
při sobě! 
Nejen proto jsme v sobotu 21. listopadu 
2015 uspořádali ve spolupráci s MěÚ Kyjov, 
našimi kamarády, jejich dětmi a našimi dětmi 
sbírku oblečení, hraček a pomůcek pro dvě 
rodiny a jejich čtyři děti. Společně jsme si pak 
i protáhli tělo, zacvičili a bylo nám báječně.  
Radosti, podpory a přátelství není nikdy dosti 
a proto je budeme rozdávat i nadále! 

Tým SebeRevolty Kyjov 

Děti se seznamují 
s mentálně postiženými
Nakouknout do života a práce mentálně po-
stižených mohli žáci škol na Kyjovsku, které 
se účastnily projektu organizovaného Domo-
vem Horizont. Jeho zaměstnanci připravili 
exkurze do svého zařízení, umožnili dětem, 
aby si vyzkoušely práci v terapeutických díl-
nách a zorganizovali společný program žáků 
škol s postiženými.
„S myšlenkou osvěty pro základní školy při-
šel ředitel Domova Horizont Jan Hanáček. 
Vycházel z toho, že kdo jiný než mladá ge-
nerace se s nimi má seznamovat. Může pak 
poznat a šířit myšlenku, že mentálně posti-
žení jsou rovnocenní, že mají své přednosti 
a není potřeba se jich obávat,“ řekla  sociální 
pracovnice Eva Pospíšilová. 
Domov Horizont poskytuje mentálně postiženým 
mimo jiné chráněné bydlení v Kyjově. Jeho klienti 
se tak pravidelně potkávají s běžnou populací.  
I proto je podle Evy Pospíšilové nutná osvěta. 
„Tento projekt jsme začali loni v listopadu, 
kdy jsme oslovili sedm škol z okolí. Přihlásily 
se čtyři,“ doplnila Pospíšilová. Domov Hori-
zont chce v projektu pokračovat a seznámit 
s mentálně postiženými žáky dalších škol, 
které projeví zájem.  

(mp)

Některé změny spojené s novelou zákona  
o občanských průkazech účinné od 1. 1. 2016
Doba platnosti občanských průkazů ob-
čanů starších 70 let – Občanské průkazy se 
občanům starších 70 let budou nově vydávat 
s platností na 35 let od data vydání dokladu. 
V případě změny některého údaje zapsaného 
v takovém občanském průkazu (např. údaj  
o místě trvalého pobytu) bude však nutné 
průkaz vyměnit.
Převzetí vyhotoveného občanského prů-
kazu na kterémkoliv obecním úřadě s roz-
šířenou působností – I nadále bude možné 
podat žádost o vydání občanského průkazu 
na kterémkoliv obecním úřadě s rozšířenou 
působností, přičemž vydávajícím úřadem 
uvedeným na dokladu bude ten obecní úřad 
obce s rozšířenou působností, u kterého ob-

čan požádal o vydání občanského průkazu.  
V případě, kdy občan při podání žádosti sdě-
lí, že si přeje převzít občanský průkaz  se 
strojově čitelnými údaji na jiném úřadu, bude 
převzetí občanského průkazu u obecního 
úřadu s rozšířenou působností, který ob-
čan uvede v žádosti, zpoplatněno správním 
správním poplatkem ve výši 100 Kč. Tento 
správní poplatek bude vybírán při převzetí 
občanského průkazu.
Vydání občanského průkazu po dovrše-
ní 15 let věku občana - Pokud má občan 
trvalý pobyt na území ČR a nemá občanský 
průkaz, je povinen požádat o jeho vydání po 
dovršení 15 let, nejpozději však do 30 dnů 
ode dne, kdy dosáhl věku 15 let.

Některé změny spojené s novelou zákona 
o cestovních dokladech účinné od 1. 1. 2016
Podat žádost o vydání pasu a převzít vy-
hotovený cestovní pas bude možné na kte-
rémkoliv obecním úřadu obce s rozšířenou 
působností. Vydávajícím úřadem uvedeným 
na dokladu bude ten obecní úřad obce  
s rozšířenou působností, u kterého občan 
požádal o vydání cestovního pasu. V případě, 
kdy občan při podání žádosti sdělí, že si pře-
je převzít cestovní pas na jiném úřadu, bude 
převzetí cestovního pasu zpoplatněno správ-
ním poplatkem ve výši 100 Kč. Tento správní 
poplatek bude vybírán při převzetí cestovní-
ho pasu. Občanům, kteří potřebují urychleně 

vycestovat do zahraničí, se na žádost vydá 
ve lhůtě do 6 pracovních dnů cestovní pas 
s biometrickými údaji s platností na 10 let, 
občanům mladším 15 let s dobou platnosti 
na 5 let. V tomto případě bude možno hotový 
doklad převzít pouze v místě podání žádosti. 
Správní poplatek za vydání cestovního pasu 
s biometrickými údaji ve lhůtě do 6 pracov-
ních dnů činí 4000 Kč, pro občany mladší 
15 let 2000 Kč. Zároveň se zrušuje vydávání 
cestovních pasů bez biometrických údajů ve 
zkrácené lhůtě do 15 dnů s dobou platnosti 
na 6 měsíců.

Proč vstupovat do registru 
dárců kostní dřeně
Každým rokem onemocní stovky lidí včet-
ně malých dětí leukémií, zhoubnými nádory  
a dalšími vážnými krevními nemocemi, kte-
ré jsou léčitelné transplantací kostní dřeně. 
K transplantaci je potřeba najít vhodného 
dárce, zdravého člověka, jehož tkáňové zna-
ky se shodují s nemocným. Vstoupíte-li do 
registru, neznamená to ještě, že budete da-
rovat kmenové buňky, pravděpodobnost je 
1:100, ale pro mnohé je to jediná naděje na 
život. Každý čtvrtý nemocný dárce nenajde.
Vstup do registru je podmíněn dobrým zdra-
votním stavem a ochotou při vyzvání darovat 
kmenové buňky kterémukoliv nemocnému. 
Hlásit se můžete na transfúzní stanici v Ho-
doníně, kde odebírají každé úterý od 13 ho-
din, a v Kyjově, kde odebírají každou středu 
od 13 do 15 hodin. Tady vám odeberou dva 
mililitry krve, vyplníte dotazník, a pak už vás 
většinou nepozvou. Pouze někteří mají nadě-

ji darovat život. Způsoby darování jsou dva, 
vždy závisí na rozhodnutí dárce. Většinou se 
používá darování kmenových buněk separací 
ze žil, napíchne se jedna žíla, krev jde přes 
separátor a do druhé ruky se vrací. Druhým 
způsobem je odsátí z dutiny pánevních kos-
tí, které se provádí v celkové narkóze. Nikdy 
nebyl poškozen dárce, i když transplantace 
probíhají dvě až tři týdně. U nás je stále málo 
dárců. V Německu je jím každý 20. občan,  
u nás každý 280. Leukemie je velmi časté 
onemocnění dětí předškolního věku a mla-
dých lidí, bez jakékoliv příčiny.
Pro nás zdravé je povinností dát naději ne-
mocným. Život je dar, nemáme od něj jen 
brát, ale i dávat. I ve vašem kraji onemocněl 
mladý student nemocí krve, prosím vstupujte 
do registru, máte možnost zapsat se někomu 
do života.

Zdenka Wasserbauerová
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JUBILANTI
Františka Cenková 96 let
Ludmila Chalupová 93 let
František Kvarda 92 let
Božena Letaši 91 let
Adolf Dvořák 90 let
Lubomír Barák 90 let
Anna Weinhönigová 85 let

Josef Sedlář 85 let
Květoslava Strýčková 85 let
Růžena Fialová 85 let
Marie Petrášová 85 let
Lucie Pelikánová 85 let
Květoslava Rovenská 85 let
Jarmila Kamerová 80 let
Eva Vašíčková 80 let
Rosalie Vodáková 80 let

Helena Robková 80 let
Ludmila Kořínková 80 let
Otto Holánek 75 let
Helena Vymazalová 75 let
Jindřich Dostál 75 let
Zdeněk Machula 75 let

NAROZENÍ
Ellen Konečná 28. 11. 2015

Ministryně Valachová navštívila speciální školy
Speciální škola v Kyjově Za Humny přivítala 
ve druhé polovině prosince ministryni škol-
ství Kateřinu Valachovou. Kromě ní navštívila 
taky Praktickou školu dvouletou, stejně jako 
Mateřskou a základní školu Školní určenou 
primárně pro sluchově postižené. Důvodem 
pozvání do města byla především nová kon-
cepce školství, která počítá se začleňováním 
znevýhodněných dětí do běžných škol.
„S paní ministryní se znám ještě z dob studií, 
trávili jsme spolu pět let na právnické fakul-
tě. Chtěl jsme jí ukázat, že v Kyjově fungují 
tři speciální školy a seznámit ji s tím, jak vy-
sokou mají úroveň. Teď se hodně debatuje 
o společném vzdělávání. Moje babička byla 
jedním ze zakládajících pedagogů zvláštní 
školy a maminka učila ve škole pro nedo-
slýchavé. Už v dětství jsem se tedy mohl 
seznámit s tím, jak úžasné prostředí dokáží 
pedagogové těmto dětem připravit,“ vysvět-
lil starosta Kyjova František Lukl. I on chtěl  
z úst ministryně slyšet, co se na učitele a děti 
od příštího školního roku vlastně chystá.
Tak zvané inkluzivní vzdělávání, v rámci kte-
rého by znevýhodněné děti navštěvovaly 
běžné školy, má být součástí novely školské-
ho zákona, která by měla platit už od 1. září 

2016. Mnozí učitelé to ale kritizují.
„Právě proto jsem tady, abych s učiteli mlu-
vila o tom, jaké změny novela školského zá-
kona přinese. Často se mi stává, že teprve 
po vysvětlení všech informací a dezinformací 
můžeme debatovat o tom, co se skutečně 
stane. Obavy učitelů a ředitelů škol pramení 
hlavně z toho, že s nimi léta nikdo nekomuni-
koval,“ domnívá se ministryně školství, mlá-
deže a tělovýchovy Kateřina Valachová. Ta 
rovněž řekla, že chce slyšet připomínky pe-
dagogů a zapracovat je do plánované novely.
Změny zákona se podle ní netýkají například 
právě škol, které učí podle rámcového vzdě-
lávacího programu pro speciální vzdělávání. 
Nechce zbytečně stěhovat učitele ani žáky, 
kterým by to neprospělo.

(mp)

Domeček zpestřil 
advent vystoupením
Tanec, divadlo, hudba, keramika, ale také 
šachy. To všechno patří do náplně kroužků 
Domova dětí a mládež v Kyjově. Některé  
z nich si připravily program, který lidem v Ky-
jově zpestřil adventní čas.
„Jde o vystoupení kroužků, ale také pre-
zentaci našeho nového zařízení, které spo-
lupracuje s domečkem - Kašpárek v rohlíku 
Revirvál,“ uvedla ředitelka DDM Kyjov Iva 
Soldánová. Hlavní program se odehrával  
v estrádním sále Domu kultury v Kyjově. Děti 
si ale mohly leccos vyzkoušet i v předsálí. 
„Máme spoustu kroužků, které nemůžeme 
ukázat vystoupením. Proto máme v předsálí 
výtvarnou dílničku nebo šachisty,“ vysvětlila 
Iva Soldánová. V sále se postupně vystřídali 
mažoretky, tanečníci zumby, hiphopu nebo 
i standardních a latinsko-amerických tanců. 
Těm se věnuje zbrusu nový kroužek domeč-
ku, který začal fungovat teprve loni v říjnu.

(zs)

Tříkrálová sbírka 2016
Na začátku ledna 2016 proběhne v  celé 
České republice tradiční Tříkrálová sbírka. 
Akci pořádá Charita Česká republika, v Ky-

jově a jeho okolí organizaci zajiš-
ťuje Charita Kyjov. V Kyjově sbírka 
proběhne v  sobotu 9. 1. 2016,  
bude zahájena v 9.30 na náměstí 
před kostelem slavnostním požeh-
náním a vysláním koledníků. Při 
Tříkrálové sbírce v  roce 2015 se 
vykoledovalo v  kyjovském děka-
nátu celkem 1 033 856 Kč, z toho  
v Kyjově 247 039 Kč. Finanční pro-
středky jsou zasílány na Tříkrálový 
účet, ze kterého Charita Kyjov pro 
své vlastní využití obdržela částku 
610  329 Kč. Tyto finanční pro-
středky byly vynaloženy na koupi 
sousední nemovitosti Charity Ky-
jov  (469 000 Kč) a na přímou po-
moc lidem v nouzi v regionu (141 
329 Kč). Zbylé finanční prostředky 
jsou využívány na humanitární po-
moc v naší republice i v zahraničí. 
V novém roce přejeme všem mno-
ho radosti ze života a vykonaných 
dobrých skutků, zdraví a pokoj 
v nitru i v našem okolí 

Charita Kyjovp
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7. debrujárské 
vánoční dílny v Kyjově
Vedoucí klubů Malých debrujárů při ZŠ J. A. 
Komenského v Kyjově Jitka Režňáková, Eva 
Pavlasová a Martina Kůřilová a vedoucí klu-
bů Malých debrujárů při ZŠ a MŠ Žarošice  
Marcela Kobzinková a Jiří Kobzinek uspořá-
dali v sobotu 5. prosince v budově ZŠ J. A. 
Komenského v Seifertově ul. od 9 do 14 ho-
din už posedmé Debrujárskou vánoční dílnu. 
Svým vedoucím pomáhala desítka debrujárů 
z druhého stupně, velkou oporou byla bývalá 
žákyně Lucie Paulíčková.
Společně připravili pro děti i dospělé šest 
různých dílniček: zdobili perníkový svícen  
a perníčky, vyráběli svítícího šiškáčka, balíčky 
koupelové soli, přání technikou enkaustika, 
stromeček z přírodnin a knoflíčků či andělíčky 
na špejli. Pro zvídavé děti si debrujáři připra-
vili několik pokusů.
Akce se zúčastnilo 115 dětí a přišlo se podí-
vat asi 50 dospělých.

Jitka Režňáková, vedoucí KMD

Závěr roku v DDM Kyjov byl pestrý
Listopad na DDM byl měsícem plným uzávě-
rek. Počty dětí v kroužcích se ustálily. Během 
tohoto měsíce také proběhla spousta akcí, 
na kterých se domeček podílel anebo je sám 
organizoval. 
Florbalový kroužek FBC Dragons dosáhl 
150ti  dětských členů a stal se jedním z nej-
početnějších kroužků v  Kyjově. Ocenil to  
i starosta města Kyjova, který přijal zástupce 
kroužku. 51 mladých florbalistů také odjelo 
nasbírat inspiraci na Euro Florball Tour 2015 
do Brna, kde jako diváci povzbuzovali české 
juniorské reprezentanty v  tomto sportu. Bě-
hem přestávky měli možnost soutěžit o ně-
kolik cen a byli také oceněni zástupci CFU za 
nejlepší fandící transparenty.  
Poděkování patří záchranné službě Kyjov za 
spolupráci při akci Den bez úrazu, které se 
zúčastnilo bezmála 140 dětí MŠ Kyjova a jeho 
okolí. Mezi pravidelné akce, které domeček 
pořádá, se řadí dopravní výchova pro žáky 

4. tříd ZŠ z Kyjova a okolí, a to ve spoluprá-
ci s Policií ČR. V dětském centru Sokolíček 
Kyjov jsme to pořádně rozjeli na Mikulášské 
diskotéce, během které se objevil i Mikuláš 
s čertem a andělem s bohatou nadílkou pro 
děti. Dále pravidelně probíhají keramická do-
poledne pro děti z MŠ. V letošním roce jsme 
také nezapomněli na dopolední návštěvu MŠ 
s mikulášskou nadílkou v převleku čerta, an-
děla a Mikuláše. Mikulášský víkend se pak 
nesl v  duchu turnaje v  malé kopané v hale 
SOU. V neděli odpoledne domeček obsadil 
estrádní sál domu kultury, kde proběhla pre-
zentace kroužků a koncert Revirvál Kašpár-
ka v rohlíku. V  neposlední řadě gratulujeme 
kroužku papírových modelářů, který sbírá 
se svými výtvory na soutěžích po celé ČR 
značná ocenění. Všem přátelům DDM Kyjov 
děkujeme za spolupráci a přejeme vše dobré 
do roku 2016.

kolektiv DDM

Grande Moravia zaplnila při vánočním koncertu sál domu kultury
Ráno ředitel domu kultury, večer aktivní muzi-
kant. Takové byly předvánoční dny Ladislava 
Paluše. Vystoupil dokonce ve svém domácím 
prostředí, tedy v divadelním sále Kulturního 
domu v Kyjově. Tam ostatně všichni vědí, že 
začínal v cimbálovce a že je absolventem Ja-
náčkovy akademie múzických umění. Dlouhá 
léta už vede kapelu s názvem Grande Mo-
ravia. Ta spolehlivě plní sály domů kultury  
a stejné to bylo i v Kyjově. 
„Grande Moravia jsem poskládal někdy v roce 
1999 nebo 2000 z kamarádů z akademie nebo 
z divadla. Dnes už je složení úplně jiné. Řada 
muzikantů odešla třeba proto, že uspěli ve 
výběrovém řízení do České filharmonie nebo 
někam do zahraničí. Jiní naopak přišli. Tako-
vý je dnes ostatně muzikantský život,“ popsal 
stručně vývoj souboru Ladislav Pavluš. „Ka-
pela několik let spala, když jsem nastoupil na 
Dům kultury v Kyjově a musel jsem se věnovat 
hlavně jemu. Teď už je tady situace stabilnější,  
a když mám čas, rád si odpočinu takto aktivně 
u pěkné muziky,“ dodal. Kromě výborných mu-

zikantů byl projev kapely postavený především 
na pěveckých výkonech Vaška Řiháka, jeho 
manželky Veroniky a Elišky Trtíkové, která vy-
stoupila jako host.
„Pro mě je cimbálovka srdcová záležitost, proto 
jsem ráda, že tu můžu zpívat. Mám ráda i de-
chovku, ta je ale pro zpěváka víc striktní, zatím-
co u cimbálovky mám možnost víc se projevit,“ 
řekla jedna ze zpěvaček Veronika Řiháková. 
Grande Moravia zahrála jak známé často vá-
noční melodie, tak upravené lidové písně. Mno-
hé z nich mohli lidé slyšet na cédéčku Kousek 
od sebe, které muzikanti loni vydali. Překvape-
ním pro návštěvníky byl dívčí sbor z Kyjova.
„Dnes to byl speciální vánoční program. Písnič-
ky, které po nás lidé chtějí a se kterými jsme 
se prezentovali v rádiích nebo v televizi,“ po-
psal Pavluš obsah vánočního koncertu. V roce 
2016 chce hledat další lidové skladby třeba  
v Sušilově sbírce, kterou nedávno získal. Pak je 
po svém zpracuje a uslyší je někteří z příštích 
návštěvníků koncertů skupiny Grande Moravia. 

(mp)

Kultura



U KONTO zdarma*

Stačí si měsíčně posílat příjem 
ve výši alespoň 12 000 Kč.

Více v kyjovské pobočce, 
Jungmannova 1310/10, Kyjov
(průchod z náměstí na autobusové nádraží)
tel.: 955 964 816, mob.: 606 026 588 
www.unicreditbank.cz

* opravdu zadarmo
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placená inzerce strana 11

Reklama v Kyjovských novinách
tel.: 777 786 787

Prodám chatu ve Vřesovicích. Užitná plocha 95 m2. 
Velký oplocený pozemek 1250 m2 s lesem.
Klidná okrajová část obce. Tel. 736177884. 

Koupím byt 3+1, minimálně 70 m2 + balkon. 
Tel: 776 009 972, stačí SMS. Nabídněte!

Prodej hrubé stavby domu 5+1 s garáží v Kyjově – 
Nětčicích. Dvoupodlažní hrubá stavba cihlového domu 

240 m2, pozemek 293 m2. Pěkné dispoziční řešení 
i možnost jeho změny (vč. kvelben. sklepu). 

Volejte tel: 608 828 049.

Advokátní kanceláø  Mgr. Ivany Zelenkové

                Mgr. Ivana Zelenková, advokátka, se sídlem advokátní  kanceláøe Brno,                       

               Pekaøská 4, poboèka Kyjov, Jungmannova 1310

               Mgr. Veronika Husièková, advokátní koncipientka 

Právní poradenství v oblasti práva obèanského, obchodního, rodinného, pracovního a 
trestního práva.

• sepisy kupních smluv, darovacích smluv, smluv o zøízení vìcných bøemen(služebností),

• úprava pomìrù  k nezleti lým dìtem- výchova a výživa, výživné pro dìti zleti lé,

• rozvod manželství a vypoøádání spoleèného jmìní manželù,

• zakládání obchodních spoleènosti a zmìny v obchodních spoleènostech, smìneèné právo,

• pracovní právo a náhrada škody z pracovnìprávních vztahù,

• obhajoba v trestním øízení a zastupování poškozených v trestním øízení.

Kontakt:

Mgr. Ivana Zelenková,   advokátka,   tel. 602353734,   email: offi ce@akzelenkova.cz

Mgr. Veronika Husièková,  advokátní koncipientka,  tel. 775290530,  email: veronikahusickova@akzelenkova.cz

Úøední hodiny:  pondìlí, pátek od 8.00 hod. do 15.00 hod  (v ostatní dny po telefonické domluvì)

                
               Pekaøská 4, poboèka Kyjov, Jungmannova 1310

               Mgr. Veronika Husièková, advokátní koncipientka 

                
               Pekaøská 4, poboèka Kyjov, Jungmannova 1310

               Mgr. Veronika Husièková, advokátní koncipientka 

 

 

 

 HLEDÁM KE KOUPI BYT v Kyjově,  balkon výhodou.             
        Tel:739 868 635 

KOUPÍM  DŮM na Kyjovsku s velkou zahradou .  
       Tel: 739 823 546 

PRODÁM BYT 3+kk v Kyjově v centru.          
       Tel: 605 513 887 

PRODÁM BYT 4+1 podkrovní,  v centru Hodonína.  
       Tel: 730 815 702 

I N Z E R C E  -  N E M O V I T O S T I  

Regionální televize 
TVS reklama:
777 786 787 
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Muzeum ukazuje  
staré a krásné hračky
Hračky, které byly vyrobené od začátku 20. 
století do jeho šedesátých let, plní výstavní 
prostory Vlastivědného muzea v Kyjově. Ná-
vštěvníci středního a staršího věku si na ně-
které z nich ještě určitě vzpomenou.
„Protože je období Vánoc, tak jsme připra-
vili jednu z nejpoutavějších záležitostí dětské 
hračky. Výstava je z Muzea jihovýchodní Mo-
ravy ve Zlíně,“ uvedla vedoucí Vlastivědného 
muzea v Kyjově Blanka Pokorná. Muzeum Ji-
hovýchodní Moravy získalo v roce 2006 sou-
bor z rodinné sbírky pražské výtvarnice Marie 
Fisherové Kvěchové. Už před tím ale vlastnilo 
řadu tradičních hraček, které získalo v rámci 
své sbírkové činnosti. Mezi nejcennější patří 
hadrová panenka Anička se skleněným srd-
cem. Její vzor pochází z USA, u nás se zača-
la vyrábět v roce 1929. Vzácná je také ručně 
vyráběná panenka z králičí plsti.
„Některé předměty jsme doplnili z našich sbí-
rek. To je například vláček Merkur nebo pa-
nenka z internačního tábora ze Svatobořic,“ 
řekla vedoucí muzea. Zatímco panenka z in-
ternačního tábora by mohla vyprávět smutný 
příběh, pohled na ostatní hračky malé i velké 
návštěvníky určitě rozveselí. Výstava s názvem 
Hračky ze staré půdy skončí až 28. února.  

(mp)

Na blešák dodalo 
zboží čtyřicet prodejců
Stoly v sále Vlastivědného muzea v Kyjově 
byly opět obsypané nejrůznějším harampá-
dím. Uskutečnil se další bleší trh, na kterém 
se smí prodávat hlavně věci, které už doma 
nejsou potřebné. Často to byly skutečně mu-
zejní kousky, jako staré domácí spotřebiče, 
ale i obrazy, oblečení nebo klíče, které nepa-
sují k žádným dveřím. 
Nechyběly ani cennější nebo sbírkové před-
měty. V několika případech měl prodej dob-
ročinný charakter, třeba sociálně psychia-
trické centrum Fénix tu získávalo peníze do 
sbírky na nová relaxační lůžka.
Blešáku se přímo zúčastnilo zhruba 35 pro-
dejců. Dalších asi 15 přineslo své věci pře-
dem a prodávali je pracovníci muzea.  

(mp)

Den pro dětskou 
knihu se konal poprvé
Těsně před začátkem adventu pozvala měst-
ská knihovna v Kyjově děti na Den pro dětskou  
knihu. Připravila pro ně spoustu různorodých 
aktivit - tvůrčí dílny, malování na obličej, živá 
zvířátka, pohádky, hudební program i něco  
k zakousnutí. 
„My jsme se zapojili poprvé, ale snažili jsme se, 
aby tu bylo od každého něco,“ řekla  vedoucí 
dětského oddělení knihovny Martina Hradilo-
vá. Málokteré dítě si nechalo ujít příležitost  
k pohlazení chlupatého mazlíčka a většina si 
nechala i vykouzlit nějaký obrázek na obličej. 
Pohádky četla spisovatelka z Hodonína Jarmi-
la Moosová a Petr Moudrý přidal své písničky.
„Před Vánocemi to bývá slabší, pokud jde  
o akce pro děti v knihovně. Tak jsme si řekli, 
že to zkusíme. Navíc je to podpora čtenář-
ství,“ doplnila knihovnice vysvětlení.   

(mp)

Ukázky řemesel ve Vlastivědném muzeu 
přiblížily Vánoce
Vánoce připomínají každoročně ukázky ře-
mesel, které připravuje Vlastivědné muzeum 
v Kyjově. Hlavně pro děti to byla příležitost 
něčemu se přiučit a pořídit drobné dárky. Do 
muzea přišla většina kyjovských škol.
„Během tří dnů, po které akce trvala, se tady 
vystřídalo jednadvacet řemeslníků. Nechce-
me předvádět soudobé techniky. Myslíme si, 
že muzeum by se mělo zabývat hlavně tra-
dičními záležitostmi a děti by měly vědět, co 
bylo v minulosti součástí života na vesnici,“ 
vysvětlila význam ukázek etnografka Taťána 
Martonová. Řezbář Václav Němec, který je 
jedním z žáků Františka Gajdy, přivezl anebo 
na místě vyřezal spoustu dřevěných výrob-

ků. Nechyběla mezi nimi zlatá prasátka, ani 
píšťalky, tedy nástroj, který ještě donedávna 
dokázal každý kluk sám udělat. „Píšťalky se 
dělají dobře z bezového dřeva, používám 
dokonce rákosí nebo suchou trávu, která 
má dutinu. Ne nadarmo se říká, že je to jarní  
nástroj,“ řekl Václav Němec. Děti i dospělí ná-
vštěvníci si mohli spoustu věcí sami vyzkou-
šet. Každý den navíc probíhaly tvůrčí dílny. 
Na nich si mohl každý vyrobit třeba perníčky, 
enkaustiku nebo gelové svíčky. Ukázky ře-
mesel a tvůrčí dílny se uskutečnily i v dalších 
pobočkách Masarykova muzea – v Hodoníně 
a ve Veselí nad Moravou. Další připraví jejich 
pracovníci zase před Velikonocemi. (mp)

Malé tanečnice zatančily  
koledy i tématické příběhy
Převážně vánoční motivy nabídl program, se 
kterým se taneční obor základní umělecké 
školy představil v domě kultury. O vystoupení 
byl takový zájem, že malí tanečníci ho museli 
zopakovat dvakrát. „O vánocích se snažím, 
aby vystoupení bylo tématické. To znamená, 
že menší děti tančí na koledy, větší povídají 
tancem příběhy, které by měly vést k zamyš-
-lení a otevřít srdce i dospělým divákům,“ 
řekla vedoucí tanečního oboru kyjovské ZUŠ 
Jolana Součková. V domě kultury zatanči-
lo kolem stovky dětí od čtyř do sedmnácti 
let. Návštěvníci mohli sledovat třináct cho-
reografií. Děti předvedly výrazový tanec, ale  
i klasický balet. Ty nejmenší si pak vyzkoušely 
základy lidových tanců. Děti nacvičovaly vy-
stoupení od října, tedy skoro od začátku le-
tošního školního roku. Spousta práce je čeká 
i teď. Některé žákyně se začnou připravovat 
na svá závěrečná vystoupení.

(mp)
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KNIŽNÍ NOVINKY 
Mise zapomnění 
DUENASOVÁ, María (445 str.)
Profesorka Blanca Pereaová se v hlu-
boké citové krizi po rozvodu rozhod-
ne přijmout nabídku 
stipendijního pobytu 
na malé univerzitě. 
Nový život v kampu-
su a její práce jsou 
nakonec mnohem 
zaj ímavější a pod- 
nětnější, než čekala. 

Dům na prodej
SARENBRANT, Sofie (300 str.)
Třetí pokračování švédské série s kri-
minální inspektorkou Emou Skaldo-
vou. Cornelie a Hans 
Göranssonovi chtě-
jí prodat svou vilu, 
protože se rozvádějí. 
Cornelie se svého 
muže bojí, protože 
ji týral. Když někdo 
Hanse zavraždí, je 
první podezřelá. 

Malý lesní průvodce
WAGNEROVÁ, Magdalena (75 str.)
Život v Modrozeleném lese se odvíjí v 
zaběhaných kolejích. Bludičky na po-
tkání vyprávějí nějaké 
bludy. Trpaslík Vachtl 
je jedna ruka s jedova-
tými muchomůrkami  
a všichni tu počítají na 
maliny, šišky a lískové 
oříšky. 

Roky v pekle
MICHÁLKA, Jaroslav (186 str.)
Roky v pekle prožil autor v letech 1952 
až 1963. Voják z východní fronty, pová-
lečný pracovník kriminální služby, člen 
Č e s k o s l o v e n s k é 
sociální demokra-
cie, byl vtažen do 
severomoravské-
ho monstrprocesu  
s takzvanými ne-
přáteli socialismu.

placená inzerce

Kyjov poprvé zpíval koledy
Vůbec poprvé se letos Kyjov připojil k celorepub-
likové akci s názvem Česko zpívá koledy. Ve středu  
9. prosince se více než stovka lidí sešla na Masaryko-
vě náměstí, kde počkali až odbije šestá hodina večer-
ní a podobně jako na jiných místech České republiky 
se pustili do zpěvu pěti předem vytipovaných koled.
„Podobná akce už sice před dvěma lety ve městě pro-
běhla, ale tehdy ji pořádala Apoštolská církve Hodo-
nín. Takto veřejně a ve velkém ji obyvatelé Kyjova dělají 
poprvé, proto to považujeme za premiéru,“ vysvětlil za 
pořadatele, kterým byla kyjovská radnice, Filip Zdražil.
„Zdá se nám, že vánoční tradice se rozmělňují a na-
hrazuje je komerce. Koledy jsou symbolem vánoc,  
a proto jsme se k akci pořádané Deníkem připojili,“ 
uvedl Zdražil důvody, proč radnice zpívání uspořádala.
Samotný zpěv zajišťoval především sbor Tetky z Kyjo-
va, který doprovázely dvě cimbálové muziky Základní 
umělecké školy Kyjov - nejmladší a nejstarší. 
Zpívali také někteří účastníci z řad veřejnosti, i když 
možná trochu nesměle. Pořadatelé ale věřili, že si ko-
ledy zopakovali doma o Štědrém večeru u vánočního 
stromku.

(mp)
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Jančovka
pá 15. 1. 
BIOLOGICKÝ VEČER NA JANČOVCE 
Jan Hollan, člen Akademie věd, promluví  
o dopadech světelného znečištění na lidské 
biorytmy a na životní prostředí.

Pražírna
čt 21. 1.
BÍLÉ KARPATY V PROMĚNĚ OD 50. LET
Příprava zakládání CHKO a první léta očima 
zakládajícího ředitele Milana Králíčka.

po 28. 1. 
KŘESLO PRO HOSTA
Vojtěch Petratur vypráví o rockenrollové 
subkultuře v 50. letech ve Zlíně, o vězení  
v Uherském Hradišti, životě na vesnici v le-
tech 40tých a 50tých a životě v pražské neo-
ficiální umělecké scéně v letech 80tých.

Galerie Doma
pá 22. 1. 
ANNA SYPĚNOVÁ: EZO 
Pokusy o hledání duchovna v obrazech  
nedávné absolventky FaVU. Úvodní slovo 
Barbora Lungová.

Čajovna & Galerie
po 11. 1. – pá 8. 2. 
MARFY – MARTIN FORMAN
Výstava prací známého kyjovského malíře. 
Vernisáž výstavy se uskuteční 11. 1. v 16.30.

čt 14. 1. v 19.30 
SPANILÁ PLAVBA PO DUNAJI 
Radek Chabiča - povídání a promítání o ně-
kolikatýdenní plavbě kanoí po Dunaji z  Ru-
munska do Turecka.

kino Panorama

čt 7. 1., pá 8. 1., so 9. 1. v 17.30              
PADESÁTKA 
ČR/2015. Opravdovým kořením Krkonoš jsou 
místní horalé. Mezi ně patří také Pavka, nejstar-
ší žijící člen tradiční běžkařské rodiny Bulánů.                          
 
ne 10. 1., čt 14. 1 v 17.30 
ŽABÁK RIBIT
Malajsie/2015. Ribbit je žabák se závažnou 
krizí identity. Na rozdíl od ostatních žab ne-
snáší poskakování a má silný odpor k vodě.     

st 6. 1. v 9.30 a v 15.30  
BIJÁSEK - OVEČKA SHAUN VE FILMU
VB/Francie/2015. Život na farmě je nekoneč-
ná nuda. Ovečka Shaun vymyslí způsob, jak 
mít zase jeden odpočinkový den. 
 
st 6. 1. v 19.00                       
FILMOVÝ KLUB - PERFEKTNÍ DEN
Španělsko/2015. První obětí všech váleč-
ných konfliktů bývá zdravý rozum. A přesně 
to se stalo i skupince humanitárních pracov-
níků z mezinárodní organizace.
 

čt 7. 1., pá 8. 1., so 9. 1., ne 10. 1. ve 20.00
BOD ZLOMU
USA/2015. Agent FBI v utajení infiltruje  
zlodějský gang, jehož členové si libují v ex-
trémních sportech. Žijí s totálně uvolněným 
přístupem k životu i k zákonům.                               
 
ne 10. 1. v 15.30, ne 17. 1. v 17.30 
SNĚHOVÁ KRÁLOVNA
Rusko/2015. Z ledu a sněhu povstaly nové 
temné síly, kterým dokáže skřítek Orm čelit 
jen po boku svých věrných přátel. 
 
st 13. v 16.30, ne 17. 1. ve 20.00     
BIO SENIOR - VÁNOČNÍ KAMEŇÁK
ČR/2015. Starosta města Kameňákov Pepan 
se rozhodne postavit na hoře Říp skokanský 
můstek. Z toho důvodu jede za prezidentem 
republiky.
                
st 13. 1 v 19.00  
FILMOVÝ KLUB - KRÁLOVÉ HOR
Rakousko/2015. Mládě orla vypadne z hníz-
da. Chlapec Lucas ptáče zachrání a pojme-
nuje ho Abel. Ve společnosti mladého dravce 
nachází lásku a přátelství, které mu doma 
tolik chybí.

čt 14. 1., pá 15. 1., so 16. 1. ve 20.00
SÁZKA NA NEJISTOTU
USA/2015. Příběh čtyř outsiderů, kteří 
všechny vlky z Wall Street proměnili v obětní 
beránky. Tihle čtyři byli jediní, kdo si spočítal, 
že světová ekonomika nemůže růst do ne-
konečna. 
 
pá 15. 1., so 16. 1., ne 31. 1. v 17.30
MUZIKÁL
ČR/2015. Příběh sleduje třídu pražské kon-
zervatoře, která má za úkol na letním sou-
středění nazkoušet Starce na chmelu v její 
muzikálové podobě.               
 
ne 17. 1 v 15.30                    
MALÝ PRINC 
Francie/2015. Ústřední postavou je malá hol-
čička, kterou se její maminka snaží připravit 
na skutečný svět dospělých. Její plán naruší 
trochu excentrický, leč dobrosrdečný soused.
 
st 20. 1. v 19.00                 
FILMOVÝ KLUB - JOY
USA/2015. Film popisuje cestu ženy, která je 
tvrdě odhodlána udržet svou výstřední a dys-
funkční rodinu pohromadě tváří v tvář zdánli-
vě nepřekonatelným překážkám.                                                            
 
čt 21. 1., pá 22. 1. v 17.30 
KYKY RYKY A PÁR VAJEC 
Mexiko/2015. Ryky se narodil jako zakrslé 
kuře. Ale když chce zlý rančer zničit jeho do-
mov a rodinu, musí se z plachého mladého 
kuřete stát odvážným kohoutem. 
 
so 23. 1., ne 24. 1. v 17.30 
LEDOVÁ SEZÓNA 
Mexiko/2015. Lední medvědi jsou obávané 
šelmy. Medvěd Norm na to kašle, tuleně má 
rád jako kámoše.
 
čt 21. 1., pá 22. 1., so 23. 1., ne 24. 1. ve 20.00
REVENANT ZMRTVÝCHVSTÁNÍ
USA/2015. Hluboko v americké divočině zů-
stává lovec Hugh Glass sám, těžce zraněn. 
Jedinou zbraní mu je vlastní vůle.                            
 
ne 24. 1. v 15.30                                    
HODNÝ DINOSAURUS   
USA/2015. Co kdyby asteroid, který jednou 
provždy změnil život na Zemi, naši planetu 
minul a obří dinosauři nikdy nevyhynuli? Ani-
movaná výprava do světa dinosaurů.
 
st 27. 1. v 19.00                   
FILMOVÝ KLUB - LÁSKA Z KHON KAEN
Thajsko/2015. Jenjira je dobrovolnice, kte-
rá dohlíží na vojáky trpící tajemnou spavou 
nemocí. Spřátelí se s Keng, která jako mé-
dium zprostředkovává komunikaci mezi muži  
v kómatu a jejich nejbližšími. 
 
čt 28. 1., pá 29. 1., so 30. 1., ne 31. 1. v 15.30
ALVIN A CHIPMUNKOVÉ: ČIPERNÁ JÍZDA
USA/2015. Veverky se vrací. Na Alvina, Si-
mona a Theodora čekají nová dobrodružství. 

čt 28. 1., pá 29. 1. ve 20.00 
LÍDA BAAROVÁ 
ČR/2015. Film o české herečce Lídě Baaro-
vé, která slavila velké úspěchy i v Německu. 

so 30. 1., ne 31. 1. ve 20.00 
POLDŮV ŠVAGR 
USA/2015. Když je váš budoucí švagr nej-
drsnější polda široko daleko, chcete na něj 
pochopitelně zapůsobit. Třeba tím, že mu 
pomůžete lapnout drogového bosse. 
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Kulturní pozvánky

Centrum pro rodinu Kyjov

Každé pondělí od 17.30 
Malý fotbálek v tělocvičně na ZŠ Komenské-
ho na Újezdě. Pro holky i kluky ve věku od 
5 let. 
Každé pondělí 18.00 - 19.30 
Cvičení pro těhotné.
Každé pondělí 19.00 - 20.30 
Tančení a rozjímání při poslechu žalmů –  
Izraelské tance.
Každou středu 10.00 - 12.00 
Setkávání maminek na mateřské dovolené u kávy.
Každou středu 16.15 - 16.50 
Dětská schólička – pro děti, co umí, 
ale i neumí zpívat.
Každé poslední pondělí od 15.00 
se v prostorách CPR schází senioři. 
Jednou za čtrnáct dnů v  pondělí od 16.15 
se v prostorách CPR schází dětské spolčát-
ko. Je určeno pro děti jak předškolního, tak 
školního věku. 

Veškeré informace naleznete také na 
www.kyjov.dcpr.cz 

Dobrovolnické centrum 
a klub dobrovolníků

Program Klubu dobrovolníků:
po 11. 1. v 15.00 - Promítání filmu Úkryt.
po 25. 1. v 15.00 - Program Klubu dobrovol-
níků bude dle zájmu účastníků.

Radniční galerie 
pá 8. 1.
AUTORSKÁ PRODEJNÍ VÝSTAVA KERA-
MIKY DUŠANA PELCLA „ZEMĚ BARVY“
Vernisáž se uskuteční v pátek 8. 1. od 17.00 
v prostorách Radniční galerie. Dušan Pelcl se 
zabývá keramikou již od svých vysokoškol-
ských studií a od roku 1990 se stal kerami-
kem na volné noze. Výstava prezentuje tvorbu 
několika posledních let autora. Výstavu bude 
možno zhlédnout do neděle 31. 1. 2016.

Městské kulturní střeidsko

so 9. 1. ve 20.00, estrádní sál
MYSLIVECKÝ PLES 
K  poslechu a tanci zahraje skupina Pano-
rama Band. Zvěřinové speciality a věcné  
a zvěřinové ceny. Pořádá myslivecký spolek 
Hubert Kostelec. 

po 11. 1. v 19.30, estrádní sál 
TANEČNÍ VEČER
Večer u příležitosti ukončení tanečního kurzu 
pro dospělé pod vedením tanečního mistra 
Libora Brožíka.

út 12. 1. v 19.00, divadelní sál
DRIETOMANKA
Zahajovací koncert Seriálu dechových hudeb 
2016. Drietomanka se řadí mezi nejstarší DH 
na Slovensku, v r. 2016 oslaví 150 let od své-
ho založení! V  letech 1991-1993 se kapela 
omladila a v  roce 1994 se stal kapelníkem 
Jaroslav Múdry ml. Nová sestava navázala 
na úspěchy předcházejících generací a svými 
melodiemi si získala příznivce v  mnoha ze-
mích Evropy. 

so 16. 1. ve 20.00, estrádní sál
PLES ZO ČESKÉHO 
ZAHRÁDKÁŘSKÉHO SVAZU KYJOV
Hraje hudební skupina Vermona. Bohatá 
soutěž o ceny. 

st 20. 1. - čt 21. 1. v 18.00, estrádní sál 
PLES KURZU TANCE A SPOLEČENSKÉ 
VÝCHOVY 
Slavností ukončení kurzu. Zveme všechny ro-
diče a přátele absolventů kurzu. Budete mít 
možnost zopakovat si taneční prvky nejen 
klasických tanců.

so 30. 1. ve 20.00, estrádní sál
PLES ZŠ J. A. KOMENSKÉHO
Zahraje hudební skupina Charlie's K band. 
Skvělá zábava a bohatá tombola. Pořádá 
SRPŠ při ZŠ J. A. Komenského Kyjov. 

pá 19. 2. ve 20.00
REPREZENTAČNÍ PLES MĚSTA KYJOVA
V prostorách DK vystoupí orchestr Dušana 
Mathona ze Zlína, CM Jury Petrů a Mamma 
mia. Ples zahájí slavnostní předtančení  

Městská knihovna
LOVCI PEREL 
Celostátní soutěž pro dětské čtenáře. Děti 
si půjčují knihy označené jako „perlorodky“, 
u kterých odpovídají na dané otázky ke knize. 
Při správné odpovědi obdrží perlu, kterou si 
navléknou na „šňůru perel“ s  vlastním jmé-
nem. Nejpilnější lovci perel budou odměněni 
při slavnostním vyhlášení na konci školního 
roku. Bližší informace v  dětském oddělení. 
Soutěž trvá do 30. 6.

út 5. 1. v 9.00, Centrum sociálních služeb Kyjov 
NOVOROČNÍ SETKÁNÍ S UŽIVATELI 
CENTRA SOCIÁLNÍCH SLUŽEB

st 13. 1. v 17.00, studovna – čítárna 
CESTA OD PROCIŤOVANÝCH ZVUKŮ 
K HLUBOKÉMU ZVUKU VNITŘNÍHO TICHA 
Přednáška Ing. Zdeňka Zamazala.

st 20. 1. v 17.00, studovna – čítárna
NOVÝ CYKLUS PŘEDNÁŠEK IVY MATYÁŠOVÉ,
lektorky a poradkyně metody Feng Shui. 

čt 28. 1. v 9:00 
PRŮBĚŽNÉ VYHODNOCENÍ SOUTĚ-
ŽE  LOVCI PEREL – celostátní soutěž pro 
dětské čtenáře. Literární program, přednáš-
kový sál.

JazzKlub Kyjov
pá 29. 1. ve 20.30 
LUBOŠ BEŇA & PETER BONZO RADVÁNYI 
Koncert projektu "Jazz v Kostce" – v Pražír-
ně Kyjov, Komenského 1407/14. Ľuboš Beňa 
a Peter Bonzo Radványi je duo slovenských 
hráčů na rezofonické kytary. Jejich repertoár 
je složený z klasických amerických standar-
dů, ale i vlastních originálů zpívaných ve slo-
venštině Jejich doménou je Mississippi blues.

Klub maminek Kyjov
  7. 1.  Zimní rukavice
12. 1.  Zasněžený domeček
14. 1.  Lepíme tučňáky
19. 1.  Lednové městečko
21. 1.  Lyžaři
26. 1.  Nekonečná šála pletená na rukou
28. 1.  Sněhové vločky

Klvaňovo gymnázium 
a Střední zdravotnická škola Kyjov

st 13. 1. 
DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ V  BUDOVĚ 
KLVAŇOVA GYMNÁZIA
pro tyto obory vzdělávání: 
79-41-K/41 Gymnázium - čtyřleté studium, 
79-41-K/81 Gymnázium - osmileté studium, 
53-41-M/01 Zdravotnický asistent. 
Program: 
1. prezentace vedení školy k přijímacím 
zkouškám v 15.00 v jídelně školy
2. prohlídka školy
3. ukončení v 17 hodin

a ukázky společenských tanců. Speciál-
ními hosty letos budou Jan Čenský a Petr 
Salava. Postrádat nebudete ani coctail bar 
a barmanskou show s ochutnávkou mícha-
ných nápojů, ochutnávku moravských vín a 
samozřejmě bohatou tombolu. Předprodej 
vstupenek v Informačním centru města Ky-
jova, ul. Svatoborská 26. Vstupné v předsálí 
300 Kč, v salonku 330 Kč a v sále 350 Kč.

Připravujeme na únor:
út 2. 2.  DH Babouci – koncert
so 6. 2.  Farní ples 
út 9. 2.   KPH – Cello Ensemble Solitutticelli – koncert
st 10.2. Cestovatel Jirka Kolbaba
so 13.2.  Včelařský ples
st 17.2.  Věra Špinarová – koncert s kapelou
pá 19.2.  Reprezentační ples města Kyjova
so 20.2.  Sklářský ples
so 27.2.  Ples Domova Horizont
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TVS

Špetka Slovácka: 
Zabijačková máčka 
zahřeje a posílí

Sotva se Silvestr překulil do Nového roku, 
už si řezník chystal nástroje a brousil nože. 
K zimě zkrátka patřila zabijačka a k zabi-
jačce zase pořádná máčka. V  Památko-
vém domku v Kunovicích jsme ve Špetce 
Slovácka vařili tu, která kdysi dávno vznik-
la v  Jarošově. V  zimním období se v  ča-
sech našich slováckých babiček nejčastěji 
konaly zabijačky. Patřily k  příležitostem, 
kdy se sešla celá rodina nebo i sousedé, 
protože práce o zabijačce bylo hodně. Aby 
se všichni zahřáli a zasytili, podávala se ne-
jen nezbytná slivovice, ale taky se k jídlu 
připravovala zabijačková máčka.
Ta, kterou jsme připravovali ve Špetce  
Slovácka s  panem Milanem Píšťkem 
z Hluku, se vařila v Jarošově. Jako spous-
ta dalších tradičních jídel ale měla mno-
hem více variant.

Recept na zabijačkovou máčku:
Suroviny: 1 kg vepřového masa (ořezy),  
350 g vepřových jater, 1 vepřový moze-
ček, 70 g sádla, 2 větší cibule, 2 stroužky 
česneku, masový vývar, 3 polévkové lžíce 
hladké mouky, 3 ks bobkového listu, sůl, 
pepř, majoránka.
Postup:
Na sádle osmažíme cibulku, přidáme na 
kousky nakrájené vepřové maso, osolíme, 
opepříme, přidáme bobkový list a podlije-
me vývarem. Maso dusíme za občasného 
podlévání vývarem do poloměkka. Při-
dáme na kousky nakrájená vepřová játra  
a ještě chvíli dusíme. Zahustíme moukou 
rozmíchanou v  prochladlém vývaru, pro-
vaříme, přidáme utřený mozeček a dochu-
tíme majoránkou a česnekem.

Petra Kučerová

JAK NALADIT TVS: 
Regionální televize TVS je šířena jako samo-
statný program v rámci multiplexu 4. Jiho-
moravský kraj, vysílač Podvorov, kanál 45 
- frekvence 666 MHz. Naladíte buď pomocí 
automatického ladění nebo laděním ručním 
– zvolením čísla kanálu 42 pro Zlínský kraj 
nebo 45 pro Jihomoravský kraj.

KABELOVÝ PŘÍJEM UPC: 
Zlín, Otrokovice, Uh. Hradiště, Hodonín, 
Brno, Vyškov a Veselí nad Moravou. Program 
TVS vysílá na vlastním kanálu v kabelové síti 
UPC na pozici 122.

JINÉ MOŽNOSTI PŘÍJMU KABELEM: 
Kyjov a obce na Kyjovsku, Ostrožská Nová 
Ves, Ostrožská Lhota, Bzenec. Zde je 
možný příjem TVS v místní kabelové síti. 
V Ostrožské Lhotě se jedná o analogový 
signál v kabelové síti NOEL. V Ostrožské 
Nové Vsi a Bzenci jde o kabelové rozvody 

A 

Premiérová 
hodina

19:00
Reprízy

ve 23 / 03 / 07 / 11 / 15 hod.
čas vys. název pořadu

 00:00:00 Magazín Hodonín 

 00:10:00 Magazín Kyjov 

 00:20:00 Magazín Veselí n/Moravou 

 00:30:00 PO - ST  Magazín Sport  - premiéra PO
ČT - NE  CZ & SK magazín - premiéra ČT

 00:45:00 Videotextové info / programové přílohy 

Premiérová 
hodina

17:00
Reprízy

 ve 21 / 01 / 05 / 09 / 13 hod.
čas vys. název pořadu

 00:00:00 Magazín Hodonín – premiéry ÚT, PÁ

 00:10:00 Magazín Kyjov – premiéry ÚT, PÁ

 00:20:00 Magazín Veselí n/Moravou – premiéry ÚT, PÁ

 00:30:00 Magazín Valašsko – premiéry PO, ST, PÁ

 00:45:00 Magazín Region  – premiéry PO, ČT

Premiérová 
hodina

18:00
Reprízy

ve 22 / 02 / 06 / 10 / 14 hod.
čas vys. název pořadu

 00:00:00 Magazín Uherské Hradiště – premiéry PO, ST, PÁ

 00:10:00 Magazín Uherský Brod – premiéra PÁ

 00:20:00 Zlínský kraj – premiéry ÚT, PÁ

 00:30:00 Magazín Region – premiéry PO, ČT

 00:45:00 Videotextové info / programové přílohy 

Premiérová 
hodina

20:00
Reprízy

ve   24 / 04 / 08 / 12 / 16 hod.
čas vys. název pořadu

 00:00:00 Magazín Uherské Hradiště – premiéry PO, ST, PÁ

 00:10:00 Magazín Uherský Brod – premiéra PÁ

 00:20:00 Zlínský kraj – premiéry ÚT, PÁ

 00:30:00 PO - ST  Magazín Sport – premiéra PO
ČT - NE  CZ & SK magazín – premiéra ČT

00:45:00 Živá kamera /programové přílohy 

TVS I NA SATELITU 

V PROGRAMU REGIONÁLNÍ TELEVIZE CZ 

DENÍKY o délce 15 minut můžete zhlédnout 
v 6 vysílacích vstupech denně  premiéra - 18:00  

reprízy  - 22:00, 02:00, 06:00, 10:00, 14:00

ONLINE na www.tvslovacko.cz

Možnosti příjmu:   • kabelové rozvody 
 • IP TV 
 • satelit 

volně dostupné na

MULTIPLEX 4 - kanál 42 a 45 
pozemní digitální vysílání

Možnosti příjmu:   • kabelové rozvody 
 • IP TV 
 • satelit 

volně dostupné na

MULTIPLEX 4 - kanál 42 a 45 
pozemní digitální vysílání

24hodinový program 
Regionální televize TVS

B 

C 

D

Platné od 4. 1. 2016

společnosti KT.CZ. V Kyjově a okolí je  
k dispozici digitální i analogový signál pro 
všechny zákazníky sítě IT SELF (Mora-
vianet). V analogovém režimu je TVS na 
kanálu na S5. V digitálním režimu se po 
automatickém naladění objeví TVS na 82. 
místě nabídky, frekvence 298 MHz.

VLASTNÍ DISTRIBUCE REGIONÁLNÍ 
TELEVIZE TVS: 
Uherské Hradiště, Uherský Brod, Staré 
Město, Kunovice a okolí. 

ZPRAVODAJSTVÍ REGIONÁLNÍ TELE-
VIZE TVS NA SATELITU: 
TVS je součástí vysílání Regionální televi-
ze CZ (vždy v 18.00, 22.00, 02.00, 06.00, 
10.00 a 14.00 hod.). Program Regionální 
televize CZ naladíte na: Satelit ASTRA 3B 
(23,5°V, frekvence12070/H, SR 27500, 
FEC 3/4, kódování žádné (FTA). 
Internetový on-line stream na adrese 
www.tvslovacko.cz
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Odbor KČT 
Mapa Brno
Organizace a informace: pan Šťastný, 
tel.: 776 066 343, mirostas@seznam.cz
1. 1.  Strážovice – Babylón – Strážovice 
 2,7 km
5. 1.  Vlkoš – Milotice   
 6,2 km; v 9.38; vlak
12. 1.  Kyjov – Bohuslavice – Boršov 
 7,5 km; v 9.00; pěšky od nádraží
19. 1.  Strážnice – Veselí nad Moravou
 7,5 km; v 8.37; vlakové nádraží
26. 1. Vlkoš – Bzenec   
 10 km; v 9.07; vlak

Chlapecký basketbal na výsluní
Chlapecká složka kyjovského oddílu basket-
balu letos předvádí velmi dobré výkony. „Je 
to hlavně v dobré práci všech trenérů, kteří 
spolupracují a společně předávají hráčům 
své zkušenosti,“ pochvaluje si šéftrenér chla-
pecké složky Radim Mezihorák. 
Nejmladšími chlapeckými složkami basket-
balového klubu jsou kategorie U11 a U12, 
které působí v soutěžích oblastního přebo-
ru JMK.  Trenéry obou kategorií jsou Dalibor 
Pecka a Věra Mořická.
Kategorie U11 je ve skupině Východ na  
1. místě s bilancí 10 výher - 2 prohry a má 
již zajištěný postup do finálové skupiny, kde 
se tým chce poprat o cíl, který si vytyčil.  
A tím cílem není nic jiného, než postoupit na 
národní finále ČR, a hlavně se pokusit uspět  
i tam, což by byl rozhodně úspěch jako hrom. 
Navíc tým v soutěži po-
dává opravdu výborné 
výkony, což je nejdů-
ležitější. I když velkou 
kvalitou se prezentuje 
celý tým, asi největšími 
lídry jsou A. Zapletal, 
A. Hudeček, T. Mořický  
a F. Gruber.
Kategorie U12 je pak 
ve své skupině Východ 
ještě větším suverénem 
než U11, když skupi-
nu 6ti týmů vede beze 
ztráty kytičky s bilan-
cí 14 výher - 0 proher,  
a má taktéž už nyní jis-
totu postupu do finálové 
čtyřky. Tam je pak cílem 
týmu také se popasovat 
o postup na národní finále ČR, případně Fes-
tival ČR, kde hrají vítězové a v pořadí druhé 
týmy ze všech soutěží v ČR. K osobnos-
tem v týmu patří určitě M. Koch, F. Fridrich,  
P. Ticháček, a spolehnout se tým může krom 
dalších na kvalitní výpomoc A. Mezihorákové 
a M. Novákové, které ale na NF již hrát v této 
kategorii v případě postupu nemohou.
„Je potřeba i říci, že je opravdu doslova 
radost tyto kategorie trénovat. Obrovská 
chuť nejen do hry, ale hlavně do tréninku je 
tím hlavním faktorem úspěchů obou celků  
v soutěžích. A neméně důležitá je, až na malé 
výjimky, perfektní spolupráce s rodiči, která 
je pro naši práci s dětmi nesmírně důležitá,“ 
dodává Pecka.
Úspěšně odstartovali také kadeti U17 a ju-
nioři U19 pod vedením Radima Mezihoráka  
a asistentů Josefa Ingra a Dany Mezihoráko-

vé. Oba týmy hrají ligovou soutěž. 
Kadeti U17 jsou prozatím v čele tabulky s bi-
lancí 11 výher – 1 prohra a podávají letos vel-
mi dobré výkony. Kádr je složený pouze z ky-
jovských odchovanců a mezi největší tahouny 
patří rozehrávač Jan Robek. Jemu zdárně 
sekundují Tvarog s Prokešem, kteří nastupují 
také za extraligové Brno. „Hlavním cílem před 
začátkem sezony bylo udržet ligu, ovšem po 
odehraných 12 zápasech, kdy vedeme tabul-
ku, nemůžeme být skromní, a proto chceme 
bojovat o nejlepší pozice pro play-off,“ říká 
Mezihorák.
Do juniorů se v  letošním ročníku vrátili z ex-
traligového Brna naši odchovanci Roman 
Čada a Filip Chludil a můžou tak prodat své 
zkušenosti z extraligových soutěží. To se jim 
daří a momentálně se nachází na 3. místě li-

gové tabulky. Ovšem není to jen o dvou hrá-
čích. Útočnou fázi vede Libor Líčeník a herně 
i bodově letos přispívá i Víťa Škrhák. Jasným 
cílem juniorů je postoupit do play-off.
Po minulém ročníku, kdy se tým mužů „A“ 
Jiskry Kyjov nacházel na spodních místech 
tabulky a takřka celý ročník bojoval o záchra-
nu v soutěži, si v probíhající sezóně dokázal 
spravit chuť. Tým je znovu posílený o bývalé 
opory Lukáše Rubeckého a Štěpána Špačka. 
Zároveň je doplněn mladšími kluky Filipem 
Čadou a Davidem Šuráněm, kteří již dozráli 
do mužských kategorií, dodali týmu nový ná-
boj. Tým je podle trenéra Josefa Ingra oproti 
minulému ročníku daleko kvalitnější, předvádí 
diametrálně odlišnou hru, která se projevuje 
také na výsledcích. Po devíti odehraných zá-
pasech se nachází na děleném prvním místě 
s Teslou Brno. Radim Mezihorák

Kyjov má vlastní 
ledovou plochu
Bruslařská sezóna v Kyjově začala. Ve městě 
bez jediného rybníka funguje umělé kluziště. 
Vyrostlo v areálu městského stadionu a stálo 
téměř pět milionů korun. Bruslí se i navzdo-
ry vrtochům počasí. Chladící agregát plochu  
o velikosti 30 x 15 metrů zamrazí i při sedmi 
stupních nad nulou.
"Je to mobilní, přenosná technologie. Díky 
rozložitelným dílům se dá velikost kluziště  
v případě potřeby a zájmu bruslařů ještě zvět-
šit,“ řekl starosta Kyjova František Lukl.
Celkové náklady včetně provizorní rolby do-
sáhly téměř pěti milionů korun. Na kyjovském 
kluzišti se bruslí denně od rána do večera 
vždy po hodině a půl dlouhých blocích. Po 
nich vždy následuje půlhodinová údržba le-
dové plochy. 
"Vstupné jsme stanovili na 30 korun za jeden 
bruslařský blok, mimo to je možné si kluziště 
za 800 korun na hodinu pronajmout,“ doplnil 
místostarosta Antonín Kuchař.
Provozní řád umožňuje i hokej, ovšem jen na 
kondiční úrovni bez agresivních nárazů na 
mantinely. Ty jsou totiž pouze zamraženy do le-
dové masy a mohlo by dojít k jejich poškození.

Filip Zdražil 

ilustrační foto: Babylón
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Chlapecký basketbal na výsluní HOKEJBALOVÝ ROK V KYJOVĚ BYL PLNÝ ZMĚN
Rok 2015 byl pro hokejbalový klub HBK Kyjov 
rokem plným změn. Klub se převlékl do no-
vého hávu, vytvořil novou webovou prezen-
taci, nové klubové logo, modernizoval řízení  
a zapracoval do svého týmu nové specialisty 
v oblasti tréninkové přípravy mládeže. To není 
zdaleka všechno. Velmi důležitý byl vznik no-
vého hokejbalového týmu žen. V novém roce 
chceme v  nastoleném trendu pokračovat  
a máme k  tomu vskutku dobře nakročeno. 
Pokud vše dopadne dle plánu, představíme 
vám postupně novinky, které se stanou mez-
níkem v  historii klubu a vynesou královské 
město Kyjov mezi elitu českých a moravských 
měst ve sportovní výchově mládeže.
V uplynulém roce se mužský A-tým probojoval 
až do finále oblastní ligy, kde se po výborném 
výkonu musel sklonit před Gladiátory z Hodo-
nína. V letní přestávce převzal tým nový trenér 
Miloslav Petráš a spolu s  ním nový vedoucí 
týmu Filip Chovanec, který zhodnotil podzim-
ní část nové soutěžní sezony: „Po rozpačitém 
úvodu sezóny se Kyjov dostal do slušného 
laufu, když vyhrál posledních pět zápasů s ne-
propustně defenzivním skóre 25:5. Celkově je 
obrana devizou Kyjova a jeho gólmana Davida 
Kučery, který v 9 zápasech dostal pouhých 
15 branek. Že kyjovští spoléhají na své extra-
ligové dorostence je známo již z minulé sezó-
ny, ale za zmínku stojí také úctyhodných 10 
kanadských bodů Tomáše Pichlera, kterému  
k nim stačilo pouhých sedm zápasů.  Podotý-
kám, že Tomáš je věkem stále hráč týmu star-
ších žáků. Zimní přestávku HBK Kyjov přečká 
na děleném druhém místě, na kterém má lepší 
skóre před mistrovskými Gladiátory. Podzim-
ním mistrem je zatím poměrně suverénní celek 
Rigum Hodonín A.“ 
Ženský hokejbalový tým vznikl teprve na 
podzim, ale za tu poměrně krátkou dobu do-
kázal přilákat 18 hráček a jejich počet stále 
roste. Holky trénují dvakrát týdně pod vede-
ním zkušeného trenéra. Tým sehrál přátel-
ské utkání se  Skalicí, ale křest ohněm zažil 
na turnaji v Brně v rámci veletrhu Sport-Life. 

Zde se postavil týmům z  celé ČR, za které 
pravidelně nastupují hráčky z reprezentace. 
Holky nečekaně zaskočily ostřílené týmy  
a jejich premiéra dopadla na jedničku. V letoš-
ním roce je cílem tým stabilizovat a zapojit se 
do celorepublikové hokejbalové soutěže žen. 
Starší dorostenci na podzim odstartovali 
svoje účinkování v  nejvyšší Extraligové sou-
těži ČR. Tým byl posílen o dva obránce, kteří 
do kolektivu bez problému zapadli. Trenér 
Pavel Šedík řekl: „Po podzimní části sezo-
ny se nacházíme ve středu tabulky. Soupeři 
z předních pozic tabulky mají skutečně extra-
ligovou úroveň a zápasy s nimi jsou pro nás 
obrovskou zkušeností. Důvod, proč je nedo-
kážeme porazit, spatřuji ve špatném přístupu 
našich hráčů v letní přípravě.“ 
Mladší dorostenci se na jaře probojovali mezi 
osm nejlepších týmů ČR. Závěrečné play-off 
jim uniklo jen o vlásek, přesto je soutěž Ex-
traliga ČR obrovskou zkušeností, ze které 
budou hráči těžit v  dalších ročnících. Kluci 
sehráli neskutečná utkání, kdy jim chybě-
la pověstná špetka štěstí. Starším žákům 
po polovině soutěže patří první příčka. Hrají 
soutěž Mistrovství ČR na severu Moravy. Tre-
nér Pavel Šedík zhodnotil dosavadní průběh 
soutěže: „V této věkové kategorii není na jihu 
Moravy dostatečný počet týmů, proto musí-
me zajíždět k  soupeřům na sever. Bohužel 
tato soutěž nemá velkou úroveň a náš tým 
dokázala prověřit jen Karviná. Proto máme 
naplánovánu sérii přátelských zápasů se slo-
venským Mistrem Gajary.“ 
Nově vytvořený tým mladších žáků vstoupil do 
soutěže Mistrovství ČR sérií porážek, ale po-
stupem času se dostavil úspěch. Trenér Mar-
tin Vaculík řekl: „Kluci se zpočátku sehrávali a 
soupeři nám to dávali řádně pocítit. Nicméně 
hra samotná šla postupně nahoru a bylo jen 
otázkou času, kdy se to projeví. A skutečně 
v předposledním kole dokázali kluci porazit tým 
Hodonína. V  týmu vidím obrovský potenciál. 
Zapracováváme nové hráče a úroveň hry jde 
neustále nahoru. Už se těšíme na jarní zápasy.“ 

Tým přípravky pod vedením trenéra Radova-
na Löfflera a jeho asistenta Tomáše Kordu-
ly se rozehrál k  výborným výkonům. Trenér 
řekl: „Kluci začali již svou druhou sezonu  
a na výkonech je to znát. Pomalu po malých 
krůčcích stoupají výš a výš. Jejich výkon ros-
te s každým dalším zápasem a postupně se 
začínají vyrovnávat soupeřům.“ 
Naši nejmladší hráči kategorie minipřípravka 
jsou v  tomto soutěžním ročníku na vrcholu 
své hokejbalové úrovně v  této věkové kate-
gorii. A hra tomu skutečně odpovídá. Mar-
tin Vaculík zhodnotil podzimní část soutěže: 
„Kluci hrají neuvěřitelně. Hrají s  obrovskou 
chutí a soupeře dokáží uzamknout v jeho ob-
ranném pásmu. Bohužel je trochu trápí stře-
lecká smůla, ale ta se s  příchodem jarních 
zápasů protrhne. Horší je situace na postu 
brankáře. Tady se musím přiznat, že jsem za-
spal a s dostatečným předstihem jsem nedo-
kázal zabezpečit nového brankáře. Bohužel 
jejich tréninky přišly pozdě a kluci se nedo-
kázali včas zapracovat. Na tom nyní usilovně 
pracujeme a s dvojicí brankářů doháníme za-
meškaný čas v zimní přestávce.“ 
Obrovskou pomocí jsou dva noví trenéři 
brankářů Kamil Filípek a Tomáš Soukup. Oba 
připravují všechny naše brankáře na speciál-
ních trénincích, což je další novinkou našeho 
klubu. Poslední novinkou bylo zavedení spe-
ciálních tréninků zaměřených na koordinaci. 
Děti v  dnešní době bohužel neumí základní 
dovednosti, proto jsme přistoupili k  tomuto 
speciálnímu tréninku. Tréninky vede zkušená 
lektorka Soňa Dufková, která je další novou 
posilou našeho klubu.
Třešničkou na dortu jsou naši reprezentanti. 
Hned pět hráčů našeho klubu máme v  širším 
reprezentačním výběru v kategorii do 16 a do 
18 let. Matěj Fraňo, Aleš Kmenta, Lukáš Toman, 
Tomáš Pichler a David Hájek mají obrovskou 
příležitost probojovat se na mistrovství světa 
v hokejbale do anglického Sheffieldu, které se 
uskuteční letos v červenci. Držíme jim palce.  

Martin Vaculík, HBK Kyjov



placená inzerce

Nový Passat Alltrack spojuje sebevědomý a reprezentativní vzhled se suverénním výkonem. 

Vůz je standardně vybaven pohonem 4MOTION, který zajišťuje dokonalou trakci i v náročném terénu.  

Passat Alltrack – to je forma a obsah v dokonalé jednotě.

Seznamte se při testovací jízdě.

Nový Passat Alltrack s pohonem všech čtyř kol.
Suverénní, kamkoliv míříte.

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 modelu Passat Alltrack: 4,9–6,9 l/100 km, 129–157 g/km. Vyobrazený model může obsahovat prvky příplatkové výbavy.

TOP CENTRUM car

Autorizovaný prodejce Volkswagen TOP CENTRUM car
Brněnská 4031, 695 01 Hodonín, tel.: 518 389 811, www.topcentumcar.cz

KYJOV, roh ulice Jungmannovy a Svatoborské, č.p. 23
naproti OD Skleňák

,- Kč
www.modaprostejov.cz

499

KONČÍME

Čtěte! Čtěte prosím dál! Nyní likvidujeme veškeré zásoby obleků, 
pánských a dámských kabátů za naprosto šokující ceny! Obleky 
skutečně již od neuvěřitelných 499,- Kč! S těmito super slevami 
končíme 30. 1. 2016 (nebo vyprodáním zásob). Ještě nikdy nebyly ceny 
tak výhodné! Všechny tyto nízké ceny jsou již uvedeny na jednotlivých 
kusech zboží. Přijďte, určitě si vyberete, těšíme se na Vás!

30.1. 2016

OBLEKY
již od


